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Drage bralke, dragi bralci!
noč v letu; se poklonili 
spominu na Franceta Pre
šerna; zaljubljencem je Va
lentinovo burilo duhove. 
Igrivi pustni čas smo bolj 
ali manj preživeli norčavo, 
vendar letos se je bilo tre
ba na hitro zresniti in sneti 
maske, ker nam je bil čas za 
pustne norčije tako skopo 
odmerjen. Kot so nam vča
sih tako skopo odmerjene 
ure življenja, ki se nam dan 
za dnem nemo odštevajo, 
ne glede na to ali so vesele, 
ljubeče, otožne, strastne in

Prisrčno pozdravljeni na 
straneh nove številke Tr
novskega zvona. Glede na 
pozitivne kritike in odme
ve je bila prva številka pod 
taktirko novega uredniške
ga odbora kar dobro spre
jeta, zatorej bomo z vašo 
pomočjo nadaljevali začr
tano pot.
Komajda smo pospravili 
božične okraske in ugasni
li praznične luči, komajda 
smo izgubili kak čez praz
nike pridelan kilogram, že 
trkajo na vrata naslednji 
prazniki.

Medtem pa se je čisto ne
opazno, nevsiljivo in tako 
prikupno prikradla v deže
lo pomlad. »Pa bo pomlad 
prišla z oblaki šumečimi, 
pa bo pomlad prišla z ro
žami rdečimi, s tistimi ros
nimi, mladimi rožami ... o 
kak se po rožah toži mi! ...« 
je v svoji pesmi zapisal Ivan 
Minatti. In res je prišla, nas 
prebudila s toplimi sončni

mi žarki ter nas razveselila 
s prvimi spomladanskimi 
cvetlicami. Sončni žarki pa 
niso prebudili le cvetlic, 
ampak tudi nas ljudi, ki 
vsako leto znova tako težko 
čakamo pomladni čas, son
ce, rože in nenazadnje tudi 
prva pomladna opravila. 
Kar naenkrat spet sosed 
na vrtu opazi in prijazno 
ogovori soseda, ki ga ni vi
del skoraj vso zimo. Na ob
razih ljudi je znova začutiti 
prešerno razpoloženje, na
smeh in prijazno besedo. 
Kakor da bi prvi sončni 
žarki razblinili tudi težke 
in temne misli in čutenja, 
ki se velikokrat prikrade
jo v srca ljudi v dolgih ter 
temnih zimskih večerih. 
Res se zdi, da sodobno živ
ljenje postaja vsak dan bolj 
noro. Od nas zahteva ne
verjetno odtujevanje same
mu sebi in drugim. Časa 
imamo vse manj in tudi 
vzeti si ga ne znamo. 
Preživeli smo najdaljšo

hrepeneče ali pa žalostne 
in zaskrbljene. Ob dnevu 
žena smo ponovno več po
zornosti posvetili ženam, 
materam in dekletom.

Po zeleni in cvetoči cvet
ni nedelji pa smo se brez 
besed umaknili v tihoto in 
bolečino velikega petka, ki 
letos tako simbolično sov
pada s prvim pomladnim 
dnem.
Tako se svet vrti naprej in 
v nekakšnih časovnih kro
gih se vse ponavlja: letni 
časi, prazniki, jutro, večer 
... a nikoli ni isto. Zagotovo 
se tudi temeljno sporočilo 
prihajajočih praznikov ni 
čisto nič spremenilo. Pa 
vendar je vsakič drugače. 
Čustva in misli naredijo 
praznik ter vsak dogodek 
edinstven, enkraten, ose
ben. In ta se vedno spre
minjajo. Saj vemo, da še 
domača praznična potica 
ni vedno enako zapečena, 
čeprav jo vedno naredimo

po istem receptu. Pravijo, 
da je to zato, ker jo delamo 
s srcem in kakršna koli je, 
pričara praznike v dom.
A naj nas veselje veliko
nočnega jutra in ne žalost 
velikega petka popelje v 
pomladni čas, ki že sam po 
sebi kliče k ljubezni, vese
lju, cvetenju in življenju.

Želim vam lepe in prijaz
no doživete velikonočne 
praznike, ob materinskem 
dnevu pa ne pozabimo na 
misel zahvale in skromno 
pomladno cvetlico za naše 
matere. Tisti, ki nam je še 
dano, da lahko svoji mate
ri sežemo v roko in jo ob
jamemo, ne izpustimo te 
priložnosti. Kajti tako sko
po nam življenje meri čas 
in tako hitro se zgodi, da 
lahko pomladno cvetlico 
zahvale položimo le še na 
tiho gomilo počitka.

Želim vam, da bi vam bilo 
ob prebiranju te pomladne 
številke »Zvona« preprosto 
lepo. Mi smo se potrudili, 
da bi bili objavljeni pri
spevki, opisana dogajanja 
in aktivnosti v naši občini 
zapisani v pozitivnem ter 
vzpodbudnem duhu in 
predvsem dobronamerno, 
zato upamo, da bodo tako 
tudi razumljeni in sprejeti 
pri vas.

Odgovorna urednica

Želimo vam vesele in blagoslovljene velikonočne 
praznike. Naj se v teh dneh ljubezen dotakne vašega 
srca in s svojo močjo odvali kamne izpred grobov naše 
mlačnosti ter zamer, naših nemoči in padcev.
Veselite se življenja, ki ga simbolizira ta praznični čas 
in to svoje veselje delite z drugimi.

župan, občinska uprava in občinski svet ter 
uredništvo Trnovskega zvona

Spoštovani občani in farani!
Kristus je vstal, zares je vstal! Veselimo se, aleluja. Tudi 
mi bomo vstali!

Vesele in blagoslovljene velikonočne praznike, želim 
vam, vašim domačim, obilje blagoslova in miru

Vaš dušni pastirJožef Rajner
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Trnovski zvon - 20. marec 2008

Iz vsebine:
• Intervju z direktorjem občinske uprave

• Občina Trnovska vas je dobila svojo him
no

• Intervju z učiteljico Angelo Fras

• Bivalna enota Zavoda Hrastovec-Trate

• Intervju z vodjem vokalnega kvinteta

• Delo vaških odborov

• Dogajanja in aktivnosti po društvih

• Druženje ob starih običajih

• V znamenju Prešernove poezije

• Zdravo jejmo - zdravo hujšajmo

• Sežiganje komunalnih odpadkov

• Pravilno oranje njiv

• Zbiralnice za ločeno zbiranje odpadkov

• Razvoj zaposlenih

• Izvleček 11. in 12. seje OS

• Podpis Ekolistine

• Štorklja prinaša

• V spomin Mariji Murko

• Naši mladi dopisniki in ustvarjalci iz OŠ

Vabimo vsa društva, ustanove, vaške odbore, razna združenja in posameznike, da zapisujete vse vesele, zanimive 
pa tudi žalostne dogodke, ki jih v našem kraju piše življenje.
Če želite, da bomo kakšno pomembno dogajanje ali zanimivost na papir strnili mi, pa to sporočite odgovorni 
urednici.

Vaše prispevke in fotografije za naslednjo številko Trnovskega zvona, ki bo izšla predvidoma v drugi polovici ju
nija, pošljite najkasneje do konca maja na naslov:

•Občina Trnovska vas, Trnovska vas 42, 2254 Trnovska vas, s pripisom ZA TRNOVSKI ZVON,
•po e-pošti: trnovski.zvon® trnovska-vas.si ali 
• jih oddajte v tajništvu občine.

Uredniški odbor

TRNOVSKI ZVON

Izdajatelj: Občina Trnovska vas 
Odgovorna urednica: Andreja Krajnc
Uredništvo: Barbara Drumlič, Andreja Krajnc in Dušanka Škamlec.
Lektoriranje: Barbara Drumlič
Naslov uredništva: TRNOVSKI ZVON, Trnovska vas 42, 2254 Trnovska vas
Telefon: 02/757-95-10
Telefax: 02/757-16-61
E-pošta: trnovski.zvon@trnovski-zvon.si
Glasilo TRNOVSKI ZVON izhaja v nakladi 380 izvodov in ga prejmejo vsa gospodinjstva v občini Trnovska vas 
brezplačno.
Grafično oblikovanje: VEJICA, Rado Škrjanec, s.p., 040 355 047 
Tisk: Ekart design 
Spletna stran: www.trnovska-vas.si
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Pogovor z direktorjem občinske uprave mag. Jožetom Potrčem

Občani in občanke, prav 
gotovo Vas zanima, kakšen 
je investicijski plan za letoš
nje leto. Kaj se bo gradilo, 
rekonstruiralo in adaptira
lo. Tukaj lahko vidite plan v 
kratki, a jedrnati obliki. Po
dal ga je direktor občinske 
uprave, g. mag. Jože Potrč. 
Pred planom pa si lahko 
preberete kratek intervju z 
njim.
Dušanka Škamlec: Kakš
no šolo ste končali?
Jože Potrč: Najprej sem 
končal poklicno kovinarsko 
šolo, zatem strojno tehnič
no šolo. Diplomiral sem na 
Visoki upravni šoli v Ljub
ljani, prav tako sem nare
dil magisterij na Fakulteti 
za podiplomske državne 
in evropske študije na pra- 
vno-upravnem modulu, z 
nalogo z naslovom Lokalna 
samouprava v Republiki 
Sloveniji.
Dušanka Škamlec: Kje 
ste bili zaposleni?
Jože Potrč: Po poklicni 
šoli sem se zaposlil v Agisu 
na Ptuju, zatem v Gumami 
Ptuj kot vodja operativnega 
plana, leta 1988 pa v Labo
du Ptuj kot vodja vzdrže
vanja. V letu 2002 in 2003 
sem bil zaposlen na občini 
na Destrniku, zatem pa od 
leta 2003 na Petovia avto v 
Mariboru kot vodja tehnič

nih pregledov in kontrole 
tahografov. Od septembra 
2007 pa sem zaposlen na 
občini v Trnovski vasi.
Dušanka Škamlec: Kako 
to, da ste se odločili za to 
delo?
Jože Potrč: Odločil sem se 
na podlagi javnega razpisa, 
ki je bil objavljen na portalu 
Ministrstva za javno upravo 
in ker me takšna dela zani
majo. To je razvidno iz tega, 
saj sem diplomiral na Viso
ki upravni šoli, in sicer iz 
javne uprave, z diplomsko 
nalogo z naslovom Učinko
vitost občin, zatem pa še 
magistrsko delo, Lokalna sa
mouprava v Republiki Slo
veniji, prav tako imam pre
ko 23 let delovnih izkušenj, 
od tega 16 let na vodilnih 
delovnih mestih. Lokalno 
samoupravo in delovanje 
samoupravnih skupnosti - 
občin sem spremljal vse od 
nastanka prve mreže občin 
v Sloveniji. Ko pa bom ugo
tovil, da ne morem več pri
spevati k razvoju kraja, bom 
dal možnost drugemu. 
Dušanka Škamlec: Kakš
no je delo, ki ga opravlja
te in kaj bi spremenili? 
Jože Potrč: Delo je zelo na
porno, obsežno in raznoli
ko, saj je potrebno pokriva
ti vsa področja dela enako 
kot velike občine. Te imajo

delo resorno razdeljeno in 
posameznik pokriva samo 
svoje področje, pri manjših 
občinah pa mora en dela
vec pokrivati več področij 
dela. Z mojim prihodom 
smo delno reorganizirali 
občinsko upravo, tako da 
en delavec pokriva več po
dročij sorodnih del in s tem 
je lažje obvladovanje vseh 
področij dela.
Dušanka Škamlec: Kaj 
pomeni delo direktorja 
občinske uprave?
Jože Potrč: Delo direktor
ja občinske uprave pomeni 
povezovati vse zainteresira
ne, ki želijo na kakršen koli 
način prispevati k razvoju 
kraja, prav tako pa pomeni 
sam prispevati svoj delež k 
temu razvoju. Skrbeti mo
ram, da bo občina imela 
večletni program dela in 
projekte, da se bo možno 
prijavljati na razne razpise 
za pridobitev dodatnih fi
nančnih sredstev. Če želiš 
delo kvalitetno opravljati, 
pomeni veliko odpovedova
nja svojega prostega časa in 
posvečanja temu delu. Vsi 
postopki so vedno zahtev
nejši, obširnejši in zahteva
jo natančno obvladovanje 
področja. Vedno je treba 
spremljati vsa dogajanja na 
področju lokalne samo
uprave, še posebno tista 
(razpise), kjer je možno pri
dobiti nove finančne vire. 
Finančni viri, ki jih nameni 
država za občine so preniz
ki in ne pomenijo virov, ki 
bi omogočali potrebni raz
voj kraja. Delo zahteva tudi 
realizacijo zadev, ki jih spre
jema občinski svet.

INVESTICIJSKI DEL 
PLANA ZA LETO 2008
Leto 2008 bo za našo obči
no dokaj naporno, saj smo si 
zadali veliko nalog na vseh 
področjih, kar je razvidno 
iz proračuna. Planirani pri

hodki so v višini 1.498.266 
€, odhodki pa 1.746.242 €. 
Največ finančnih sredstev 
je namenjenih investicijam 
(preko 30 % vseh sredstev), 
to je novogradnjam, rekon
strukcijam in adaptacijam. 
Za leto 2008 je predvideno:
- modernizacija JP 560-701 
Zorčič - Murko - Prigl,
- modernizacija JP 560-823 
Trnovska vas - Pihler,
- modernizacija JP Biš - Ri- 
mele,
- izgradnja krožišča in ploč
nikov ob regionalni cesti 
Rl-229 v Trnovski vasi, v 
vrednosti 190.000 € (celo
tna investicija je ocenjena 
na 1.600.000 €),
- rekonstrukcija lokalne ce
ste LC 203-212 Sovjak - Biš,
- rekonstrukcija lokalne 
ceste LC 060-082 Sovjak
- Črmlja - Selce,
- rekonstrukcija lokalne ce
ste LC 060-081 Biš - Sov
jak,
- rekonstrukcija JP 560-831 
Bišečki Vrh - Vrečar,
- rekonstrukcija JP 560-951 
Trnovci - Horvat.
Prav tako so predvidena 
vzdrževalna dela na lokalnih 
cestah, javnih in poljskih 
poteh. Kot so gramoziranje, 
izkopi jarkov, popravila jav
ne razsvetljave, košnja tra
ve, zimska služba...
Za realizacijo zgoraj zadanih 
nalog želimo tesno sodelo
vati z občinskim svetom, va
škimi odbori in občani. 
Finančna sredstva za zgoraj 
navedene ceste bodo zago
tovljena iz javnih razpisov, 
proračuna občine in obča
nov. Zaradi javnih naročil 
ni vrednosti investicije po
sameznih cest. Prav tako so 
v izdelavi projekti za izgrad
njo pločnikov za vasi Biš in 
Ločič ter ostali projekti.
V letu 2008 bomo nadalje
vali z gradnjo kanala B, to 
je od začetka naselja Trnov
ske vasi do Alojza Polanec v
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dolžini 400 m. Investicija je 
ocenjena na okrog 150.000 
€. Z dokončanjem izgrad
nje omenjenega kanala bo 
v centru naselja Trnovske 
vasi zgrajeno kanalizacij
sko omrežje. V izdelavi so 
idejni projekti izgradnje

kanalizacije za Biš in Ločič, 
za ostale vasi so predvidene 
male čistilne naprave.
Velik strošek za občino 
predstavljajo z zakonom 
opredeljene naloge, ki pa 
niso v celoti financirane s 
strani države, občina pa jih

mora izvajati, te so na po
dročju socialnega varstva... 
V izdelavi je priprava občin
skega prostorskega načrta 
(OPN), na podlagi katerega 
bo možen nadaljnji razvoj 
kraja in gradnja objektov v 
prostoru.

Glede na predlog proraču
na se občina v letu 2008 ne 
bo zadolževala, razen od
plačil že najetih kreditov za 
investicijo osnovne šole.

Dušanka Škamlec

Občina Trnovska vas je dobila svojo himno
SLOVENEC SEM

Slovenec sem!
Tako je mati djala,

Ko dete me je pestovala,
Zatorej dobro vem:

Slovenec sem!

Slovenec sem!
To jasna pamet v glavi,

To vedno srca glas mi pravi,
S ponosom reči smem:

Slovenec sem!

Slovenec sem!
Jaz ljubim očetnjavo,

Gorim za jeno čast in slavo;
Kar čutim, to povem:

Slovenec sem!

Slovenec sem!
Za svoje brate mile,

Če žugajo sovražne sile 
U boj veselo grem - 

Slovenec sem!

Slovenec sem!
Od zibelke do groba 

Ne gane moja se zvestoba,
Da vsikdar reči smem:

Slovenec sem!

V Gradcu, dne 15. 10. 1865 
Jakob Gomilšak

Občinski svet Občine Trnovska vas je 
26. 2. 2008 na svoji 12. redni seji spre
jel odlok o himni Občine Trnovska 
vas.
Navzoči himno vedno poslušajo stoje. 
Če se himna Občine Trnovska vas izva
ja skupaj s himno Republike Slovenije, 
se izvede najprej himna Republike Slo
venije nato pa himna Občine Trnovska 
vas. Himna se izvaja z glasbili, s petjem 
ali z glasbili in s petjem ter z recitira
njem besedila.
Himna se lahko izvaja:
- na začetku sej Občinskega sveta Ob
čine Trnovska vas;
- ob uradnem prihodu predsednika re

publike, voditelja tuje države ali poob
laščenega predstavnika mednarodne 
organizacije v Občino Trnovsko vas 
ob njegovem slovesu iz Občine Trnov
ska vas;
- na proslavah in drugih slovesnostih, s 
katerimi se zaznamujejo dogodki, ki so 
pomembni za Občino Trnovsko vas;
- ob mednarodnih srečanjih, športnih, 
kulturnih in drugih tekmovanjih, hu
manitarnih prireditvah ali podobnih 
akcijah, v katerih sodeluje Občina Tr
novska vas, v skladu s pravili in običaji 
takšnih shodov;
- v drugih primerih, če uporaba himne 
ni v nasprotju z odlokom.

Jakob Gomilšak (*1843; +1906)
- življenjepis:
Jakob je bil rojen 1. maja 1843 nekaj 
hiš vstran od Murščeve domačije. Nje
gov dom še delno stoji. Ker je ostal od 
1. 1849 brez očeta, je zanj in njegove 
brate in sestre skrbel gospod ujec in 
tudi Jakobovo šolanje je v glavnem le
žalo na ujčevih ramenih. Prvo šolsko 
znanje je pridobil v Trnovcih, današnji 
Trnovski vasi, kjer ga je poučeval tukaj 
dolgoletni učitelj Janez Rojko (r. 1794), 
doma iz sosednje župnije Sv. Urbana. 
Deček je pokazal nadarjenost, zato je 
nadaljeval nižjo gimnazijo v Gradcu 
in višjo v Mariboru, kjer je dobival za 
svoje pesmi tudi nagrade. Omahoval 
je med zgodovino in geografijo ter 
bogoslovjem, dokler se ni odločil po 
želji matere za slednje in ga v Gradcu 
tudi končal. Novo mašo je imel 1.1867, 
bil nato do 1. 1876 kaplan v Radgoni, a 
po potovanju v Rim pa šolski katehet 
in pridigar v Trstu vse do upokojitve 
1. 1905. Naslednje leto (23. 3. 1906) 
je tudi tam umrl (Emeršič; 1990: 51; 
v Sveti Bolfenk v Slovenskih goricah 
1790-1990).
Pisal je v slovenščini in tudi v nemšči
ni. Nekaj njegovih pesmi: Kovač, Od 
zavca, Pesem od pridnega študenta, 
Slava Bišancev, Študent na potu ...

Leta 2002 je potekal Mednarodni znan
stveni simpozij o Jakobu Gomilšku. 
Simpozija so se udeležili domačini, 
poznavalci njegovih del ter akademiki 
iz Slovenije in tujine. Simpozij je utrdil 
zgodovinski pomen Gomilška in nje
govih del za naš kraj ter Slovenijo. 
Pesem Jakoba Gomilška Slovenec sem 
je leta 1882 uglasbil Gustav Ipavec.

Gustav Ipavec (*1831; +1908):
Gustav izhaja iz družine skladateljev 
in zdravnikov.
Pri skladanju pesmi je mislil na neiz
obražene glasove, zaradi česar pevci 
niso imeli velikih težav pri izvajanju 
pesmi. Le te so se med Slovenci širi
le z neverjetno hitrostjo. Še poseben 
uspeh je doživela udarna rodoljubna 
himna z naslovom »Slovenec sem«. Za
radi njegovega dela ga je Glasbena ma
tica izvolila za častnega člana.
Pesem Slovenec sem spada med pes
mi preporoda kot udarna rodoljubna 
pesem - narodno buditeljska pesem. 
Pesem je življenjsko delo Gomilška kot 
avtorja in Ipavca kot skladatelja.

Zakaj himna!?
- pesem Slovenec sem ima primerno 
vsebino, saj je bila v ožjem izboru za 
himno Republike Slovenije;
-Jakob Gomilšak - Višečki je pomemb
na osebnost naših krajev;
- pesem je preverjena tudi zgodovin
sko; saj se je njena aktualnost ohranila 
preko 140 let;
- pesem je še vedno živa, ker je prepri
čljiva;
- Slovenec sem, kot himna bi pripomo
gla k prepoznavnosti občine Trnovska 
vas;
- vsaj deloma bi poravnali »moralni 
dolg« do Gomilška! Vsem povedali, da 
je Jakob naše gore list in Slovenec sem 
njegova pesnitev.

Mitja Sušnik
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Zadnji dnevi v "šolskih klopeh” za učiteljico Angelo Fras

Angela Fras

Konec februarja nam je 
uspelo ujeti še nekaj za
dnjih utrinkov iz šolskih 
klopi učiteljice Angele 
Fras, dolgoletne vodje 
podružnice Trnovska vas 
v OŠ Destrnik-Trnovska 
vas.

Trnovski zvon: Najprej 
vas v imenu uredništva 
Trnovskega zvona prav 
prisrčno pozdravljam. Do 
nas je pricurljala novica, 
da se v mesecu marcu vaši 
delovni dnevi iztekajo in 
da odhajate v pokoj, zato 
smo se odločili, da vas v 
zadnjih dneh v šolskih 
klopeh obiščemo in vam 
zastavimo nekaj vprašanj. 
Čeprav je sicer nevljudno 
spraševati o letih, pa me 
vendarle na začetku zani
ma, koliko generacij otrok 
je šlo skozi vaše roke?

Učiteljica Angela: To je
bilo 34 generacij otrok.

Trnovski zvon: Nam lah
ko mogoče zaupate, kje se 
je vaša učiteljska pot zače
la, glede na to da vemo, da 
se tukaj v domačem kraju 
končuje?
Učiteljica Angela: Za
nimivo, da se je moja uči
teljska pot začela prav v 
Trnovski vasi, kjer sem 
dva meseca nadomešča

la učiteljico, ki je bila na 
porodniškem dopustu. 
Isto šolsko leto sem nado
meščala še porodniški do
pust v Vitomarcih. Potem 
sem štiri leta poučevala 
v Cerkvenjaku. Leta 1977 
sem se vrnila v Trnovska 
vas, kjer sem nadaljevala 
v stari šoli ter zaključila v 
sodobni zgradbi.

Trnovski zvon: Nam lah
ko poveste, kakšni so bili 
pogoji dela takrat, ko ste 
začela poučevati, v pri
merjavi s pogoji dela, ki 
jih imate danes?

Učiteljica Angela: Ve
likanska razlika! Če se 
spomnim prav tiste stare 
šole, ki je bila še s tramovi 
podprta, imela le tri velike 
učilnice z lončenimi peč
mi. Pouk je bil takrat še v 
dveh izmenah vse do leta 
1981. Učnih pripomočkov 
ni bilo, sami smo jih izde
lovali. Kasneje smo dobili 
prvi grafoskop, episkop, 
kar je bilo takrat pravo 
čudo.
Od leta 2005 lahko pri 
učenju uporabljamo ra
čunalnike v računalniški 
učilnici. Na razpolago je 
veliko programov različ
nih področij. Učenci ima
jo možnost iskati infor
macijo preko interneta.

V preteklosti je bil učbe
nik skoraj edini vir novih 
znanj, poleg staršev ter 
dedkov in babic.

Trnovski zvon: Gle
de na to, da vemo, da so 
se od takrat pa do danes 
vrednote v družbi precej 
spremenile, me zanima 
ali morda čutite to razli
ko tudi med otroci. Še v 
moji generaciji in še prej 
je namreč bilo veliko spo
štovanje do učiteljev. Ali 
morda čutite razliko, kaj 
je bil učitelj včasih in kaj 
je danes?

Učiteljica Angela: Vred
note se niso spremenile, 
spremenili so se naši med
sebojni odnosi. Začne 
se v družini, kjer so prvi 
vzorniki starši. Otrok po
snema vedenje, ne bese
de vzgoje. O spoštovanju 
učitelja nekoč in danes? 
Zelo težko je odgovoriti 
na to vprašanje. Odvisno 
je, kakšno generacijo do
bim, koliko je tistih pri
stnih in prisrčnih odno
sov doma, toliko je potem 
spoštovanja naprej. Ve
liko težav je zaradi delo
vnega časa staršev, saj so 
zdoma od jutra do večera. 
Delodajalci so drugačni 
od tistih pred tridesetimi 
leti - prav naporno je ve

likokrat mladim obdržati 
službo. Vse se dogaja z 
naglico, brezosebno in 
to se odraža na otroku. 
Kar precej je drugačnih, 
samo mudi se jim, težko 
dojamejo realnost, saj so 
v svojem svetu - svetu 
informatike. Vir novih 
znanj ni samo učbenik ali 
starši, temveč moderna 
tehnologija. Računalniki, 
mobiteli siromašijo izra
žanje, pristne stike, razvi
janje pozitivnih čustev ob 
raznih igrah.
Zaradi vsega tega je vse 
manj gladkega branja z 
razumevanjem, vsebinsko 
bogatih in čitljivo zapisa
nih tekstov. V izražanju je 
premalo upoštevan knjiž
ni jezik.

Trnovski zvon: Kaj pa
sodelovanje s starši. Se 
vam zdi, da so se star
ši pred tridesetimi leti 
vključevali toliko v šolski 
proces, kot se vključujejo 
danes? Vidite tukaj kakš
no razliko?

Učiteljica Angela: Ne
kaj razlik gotovo je, sama 
sem imela pristen odnos 
s starši in smo sodelovali. 
Iskala sem možnosti in jih 
vključevala v šolsko delo, 
tako da so predstavili po
klic, običaj, skupaj šli na

Angela Fras skupaj z učenci
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strokovno ekskurzijo. Za
dovoljstvo je bilo oboje
stransko.

Trnovski zvon: V dolo
čenih trenutkih se nam 
zazdi, da je avtoriteta uči
telja na nek način padla. 
Se vam to zdi problem?

Učiteljica Angela: Starši 
želijo svojemu otroku le 
najboljše. Problem nasta
ne takrat, če nismo pri
pravljeni poslušati dveh 
plati. Starš, ki je to pri
pravljen, s tem veliko po
maga ne le otroku temveč 
tudi sebi. Avtoriteto gradi
mo učitelji s svojim vzgle
dom, delovanjem.

Trnovski zvon: Vemo, 
da ima življenje in doga
janje v družbi velik vpliv 
na vzgojo naših otrok in 
vemo, da so ti vplivi veli
kokrat zelo negativni. Se 
vam zdi, da je našim pode
želskim otrokom še ven
darle kaj prizanešeno?

Učiteljica Angela: V so
dobnem svetu je vse zelo 
blizu. Tako kot so mami
la v mestu, so že davno 
prišla na podeželje, prav 
tako alkohol, kajenje in 
agresivno vedenje.
Razlika je v tem, da imajo 
mestni otroci v neposred
ni bližini možnost obis

kati številne kulturne in 
druge prireditve. Nam je 
velik strošek prevoz, pro
blem je tudi čas.

Trnovski zvon: Za vas
učiteljica Angela je znano, 
da se trudite, da bi posku
šali otrokom dati več, kot 
predvidevajo učni progra
mi, ampak da bi jim dali 
tudi del znanja in vzgoje 
za življenje. Tako ste že 
nas, še bolj pa v zadnjem 
času naše otroke, posku
šali vzgojiti k ljubezni do 
narave, k spoštovanju, od
govornosti ... Pravzaprav 
ste jim poskušali dati ne
kaj več, nekaj česar ne 
ocenjujejo ocene, ampak 
to za življenje še bolj šte
je. Na kak način vam to 
uspeva?

Učiteljica Angela: Prvi 
pogoj je, da imaš nesebič
no rad. Drugi, da sprejmeš 
vsakega otroka takšnega 
kot je. V začetku šolskega 
leta jih na različne načine 
spoznavam. Veliko se z 
njimi pogovarjam ob raz
ličnih priložnostih. Prav 
tako otroci spoznavajo 
mene. Otroci so najboljši 
psihologi, veliko me tudi 
naučijo.V veselje mi je, da 
jih uvedem v svet narave. 
Opozarjam jih, da smo del 
narave in vsak je odgovo
ren za sebe in za naravo,

kjer živi. Privzgajam jim 
tudi ljubezen do branja, 
se dnevno pogovarjam o 
prebranih vsebinah. Po
delim jim tudi priznanje 
za prebrane knjige, kar 
jim je vzpodbuda za na
prej.

Trnovski zvon: Če se po
časi dotakneva vašega od
hoda iz šolskih klopi v zu
nanji svet in čas, ki je pred 
vami. Nam lahko zaupate 
s čim se imate namen 
ukvarjati oziroma s čim 
boste nadomestili ta vsak
danji šolski vrvež? Kam 
boste usmerili življenjsko 
energijo, ki jo izžarevate?

Učiteljica Angela: Prav 
v neposrednem okolju - v 
naravi ob delu ali spreho
du - najdem največ zado
voljstva in mir. Imela bom 
več časa za knjige, poslu
šanje glasbe, obiskovanje 
različnih prireditev, pote
panja po svetu.
V tretjem življenjskem ob
dobju je tudi čas za prido
bitev novih znanj - intere
sa in volje je dovolj. Nekaj 
časa bom posvetila varo
vancem doma v Trnovski 
vasi.
Vem, da mi ne bo dolg 
čas.

Trnovski zvon: Za konec 
bi vas pa vendarle vpraša

la, kaj posebnega bi želeli 
povedati, na kakšen način 
bi želeli nagovoriti, ne le 
bralce Trnovskega zvona, 
ampak tudi učence vaših 
preteklih generacij.

Učiteljica Angela: Imejte 
se radi med seboj, spoštuj
te se. Naj bodo vaši med
sebojni odnosi iskreni. 
To je največja popotnica 
za življenje. Ne skoparite 
z nasmehom, ne s prijaz
no besedo. Podarite drug 
drugemu največje darilo 
- to je čas, ki je namenjen 
samo njemu. Ohranjajte 
in čuvajte naravo, njen 
del smo, čudovita je!

Trnovski zvon: Učitelji
ca Angela! Iskrena hvala 
za te vaše besede, v ime
nu uredništva Trnovskega 
zvona in v imenu kraja, 
kateremu ste dali ogrom
no. Iskrena hvala velja 
tudi v imenu vseh nas, 
vaših nekdanjih učencev, 
kakor tudi v imenu star
šev vaših otrok, za znanje, 
ki ste nam ga posredovali. 
Predvsem pa hvala za tisti 
del vas, vaših razmišljanj 
in čutenj, ki niso bila zapi
sana v učnih programih, 
vendar ste nam njihove 
vsebine nesebično posre
dovali za življenje.

Besedilo in foto:
Andreja Krajnc

Izdelki učencev učiteljice Angele
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V Trnovski vasi dislocirana bivalna enota 
Zavoda Hrastovec-Trate

Slovesne otvoritve enote se je udeležila tudi ministrica za 
delo, družino in socialne zadeve Marjeta Cotman (druga 
z desne)
Bivša osnovna šola Trnov
ska vas, ki je postala za 
naše devetletkarje že pre
tesna, je decembra lanske
ga leta ponovno zaživela. 
Velikodušno je namreč 
ponudila streho nad glavo 
novim stanovalcem. Pa ne 
samo streho, prenovljena 
in sodobno preurejena je 
postala topel dom 22 čla
nom bivalne enote Zavoda 
Hrastovec-Trate.

Med novicami na spletni 
strani občine je pod naslo
vom »Slovesna otvoritev 
bivalne enote Zavoda Hra
stovec-Trate v Trnovski 
vasi« zapisano:
»V torek 11. decembra, je v 
Trnovski vasi potekala ot

voritev nove bivalne enote 
Zavoda Hrastovec-Trate. 
Nova enota je odprla svoja 
vrata v stari šolski stavbi, 
ki jo je občina Trnovska 
vas podarila. Zavod Hra
stovec-Trate jo je renovi- 
ral in usposobil za bivanje 
in življenje stanovalcev. V 
objektu na 450 kvadratnih 
metrih biva 18 stanovalcev 
in 13 zaposlenih. Zbrane 
sta pozdravila direktor Za
voda Hrastovec-Trate Jo
sip Lukač in župan občine 
Trnovska vas Alojz Benko. 
Novo enoto Zavoda Hra
stovec-Trate je odprla mi
nistrica za delo, družino 
in socialne zadeve Mar
jeta Cotman, ki je Zavod 
Hrastovec-Trate pohvalila

in dodala, da je temeljno 
izhodišče ukrepov na po
dročju socialnega varstva 
zagotavljanje dostojanstva 
in enakih možnosti ter 
preprečevanje socialne iz
ključenosti. Takšne enote 
pa omogočajo kvalitetno 
življenje osebam s poseb
nimi potrebami in se za
hvalila občini Trnovska 
vas za zaupanje ter dodala: 
»Bivalna enota mora posta
ti sestavni del kraja in do
gajanja v kraju. Skupnost 
mora zaživeti svoje lastno, 
pa vendar integrirano živ
ljenje. In prepričana sem, 
da vam bo to tudi uspelo. 
Slovesnosti so se zraven 
domačinov, stanovalcev, 
svojcev in zaposlenih ude
ležili še občinski svetniki 
občine Trnovska vas in far
ni župnik Jožef Rajnar ter 
državni poslanec in župan 
sosednje občine Lenart 
mag. Janez Kramberger.«

Ko smo po skoraj treh 
mesecih bivanja v novih 
prostorih bivalno enoto v 
imenu uredništva Trnov
skega zvona obiskali, smo 
mnoge stanovalce bivalne 
enote našli kar zunaj, saj 
jih je prvo pomladno son
ce pritegnilo na zrak. Ne
kateri so uživali v sončnih 
žarkih, drugi pa so pridno 
urejali in čistili okolico in

v cvetlično gredico pred 
stavbo sadili prve pomlad
ne cvetlice.

Direktor Zavoda Hrasto
vec-Trate mag. Josip Lu
kač je v predstavitvi zavo
da opravičeno zapisal, da 
si je zavod v zadnjih letih 
utrdil status ustanove, ki je 
v organizacijskem in stro
kovnem smislu vodilna na 
področju tega dela Evrope. 
V svojem poslanstvu imajo 
zapisano, da skrbijo in raz
vijajo različne bolj huma
ne oblike namestitve ljudi, 
ki imajo težave v dušev
nem zdravju in duševnem 
razvoju in ki potrebujejo 
kontinuirano pomoč ter 
podporo.

Da se v Zavodu Hrastovec- 
Trate trudijo, da bi svoje 
poslanstvo tudi dejansko 
opravljali, smo se prepri
čali takoj, ko smo vstopili 
v notranjost bivalne enote 
v Trnovski vasi. Prijazno 
urejeni prostori, ki štejejo 
devet spalnic s kopalnica
mi in sanitarijami, čudo
vit dnevno-bivalni prostor 
in kuhinjo, dajejo prijeten 
občutek domačnosti.
Pa ne le prostori, ampak 
tudi ljudje v njih dajejo ob
iskovalcu neverjeten obču
tek domačnosti. Prijazno 
so nas sprejeli, nas pova-

8



Trnovski zvon - 20. marec 2008 _______ PREDSTAVLJAMO VAM

bili na ogled po sobah in 
nam pokazali umetnine, 
ki jih ustvarjajo v prostem 
času.
Po besedah vodje bival
ne enote v Trnovski vasi, 
gospe Leonide Gungl, so 
pravzaprav tako zaposle
ni kot stanovalci prijetno 
presenečeni nad tem, da 
so jih krajani tako toplo 
sprejeli medse in jim tako 
radi priskočijo na pomoč. 
Pove nam, da se je večini 
članov bivalne enote ures
ničila velika želja, saj so se 
nekateri vrnili v bližino 
svojih domačij, ki jih imajo 
v sosednjih občinah. V bi
valni enoti Zavoda Hrasto- 
vec-Trate v Trnovski vasi 
biva 22 članov različnih 
starostnih skupin, povpre
čna starost je 56 let. V eno
ti imajo tudi kuhinjo, kjer 
jim kuharica dnevno pri
pravlja hrano. Na življenje 
v enoti pravi, da so se hitro 
navadili, saj so že ob sami 
selitvi in predhodnem 
ogledu enote izkazovali 
veliko zadovoljstvo, veselje 
in pričakovanje.
Gunglova nam še pove, 
da so se dobro vključili v 
lokalno skupnost, da vsa
kodnevno obiskujejo trgo
vino in se sprehajajo v bliž
nji okolici. Pogosto tudi 
obiskujejo sveto mašo in 
razne kulturne ter druge 
prireditve v kraju. Imajo 
dobre odnose s sosedi in

osnovno šolo. Osnovno
šolci in njihovi učitelji jih 
namreč pogosto obiščejo, 
prav tako jih redno vabijo 
na razne prireditve in teh
nične delavnice.
Za konec nam še pove, da 
je v enoti 13 zaposlenih, 
od tega je nekaj tudi do
mačinov. Članom bivalne 
skupnosti nudijo pomoč 
24 ur na dan. Pravi, da so v 
enoti vsi veseli in si želijo 
vsakršnega pozitivnega so
delovanja.
Direktor Zavoda Hrasto- 
vec-Trate mag. Josip Lu
kač je poudaril, da tako 
vodstvo zavoda kot tudi 
sam bivalna enota izjem
no dobro sodeluje tako 
z županom kot tudi z ob
činskim svetom občine 
Trnovska vas. Skupaj si 
prizadevajo in so bodo 
prizadevali tudi v bodoče, 
da bo njihov zavod trdno 
vpet v dogajanje, razvoj in 
napredek občine.

Prepričali smo se, da danes 
takšni in podobni zavodi 
niso več niti senca tistega, 
kar imajo mnogi ljudje kot 
negativno predstavo v gla
vi. Če so bili takšni ljudje 
nekoč izključeni iz družbe 
in tudi fizično umaknjeni 
na rob civilizacije ter skri
ti za zidove starih gradov, 
smo v današnjem času na 
tem področju gotovo do
segli napredek. Novi pri

stopi v strokovnemu in 
političnemu pojmovanju 
življenja oseb s posebni
mi potrebami so danes 
naravnani k iskanju novih 
oblik bivanja v skupnosti, 
ker so za človeka manj stig
matizirajoča, omejujoča in 
nudijo bolj kvalitetne ob
like življenja. Danes jim je 
omogočeno pestro preživ
ljanje časa na različnih po
dročjih.

Prav je, da smo jim ponu
dili dom in prav je, da smo 
novim stanovalcem naše 
stare šole pokazali gosto
ljubje in jih toplo sprejeli

medse. Da smo pokazali 
pripravljenost pomagati 
šibkejšim od sebe. In vsak 
dan znova se moramo tru
diti, da bi jim pomagali. 
Življenje jih je namreč že 
samo po sebi dovolj zazna
movalo. Danes še morda 
sočutno zremo nanje, ker 
smo na tej strani reke, če 
pa bi se nekoč, jutri, znašli 
na drugi strani, bi si najbrž 
tudi zelo želeli, da bi bil 
med nami most in da bi 
drugi sprejemali našo dru
gačnost.

Andreja Krajnc

Pesem za starša
Dragi vsi moji 

Rada vas imam.
Uh, kako srečna sem.

Že k vam hitim 
In objeti vas želim.

Naj ljubezen nas povezuje,
A nesreča kje drugje domuje.

Misli posvečene so tebi,
A prijateljica najboljša si,

Moj največji si zaklad 
In bodi ti ob meni,

Cvetje ti bom poklonila,
A v zameno poljubček mi daj.

Ali je na svetu še kdo boljši kakor 
Ti, ki vodiš me po pravi poti 

In varuješ me vse dni.

Učenci 5. t(Ana V, Ana Š., Aleš, Anja, Ines, Nino, Boštjan)
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Intervju z vodjem vokalnega kvinteta Srečkom Pukšičem
Dušanka: Lep pozdrav! Kdaj je 
nastala skupina vokalni kvin
tet?
Srečko Pukšič: Prvič smo se se
stali 31. januarja 2007. Želja za usta
novitev skupine pa se je pojavila že 
veliko prej. Potrebno je bilo zbrati 
ljudi, ki so bili pripravljeni vestno 
soledovati. Od takrat naprej prid
no in redno vadimo.

Dušanka: Kdo vse sestavlja sku
pino vokalni kvintet?
Srečko Pukšič: Skupino je pr
votno sestavljalo 6 članov. Eden 
je prenehal delovati, ker je bilo to 
zanj prenaporno. Trenutno pa nas 
je pet. To smo Franc Kuplen in An
ton Kuplen, ki prihajata iz Bišečke- 
ga Vrha ter Franc Fras, Jože Potrč 
in jaz, ki prihajamo iz Biša.

Dušanka: Kako to, da ste se od
ločili sestaviti skupino?
Srečko Pukšič: Dva naša člana sta 
prej pela pri ljudskih pevcih, po
tem pa sta se odločila, da tam več 
ne bosta sodelavala. Predlagal sem 
jima, da ustanovimo skupino zno
traj Društva upokojencev Trnovska 
vas in volja se je takoj pokazala.

Dušanka: Pobudnik za nasta
nek skupine ste bili torej vi? 
Srečko Pukšič: Ja, nekako sem jaz 
dal ta predlog, ki pa so ga vsi kar 
hitro sprejeli. Ko je skupina nasta
la, pa so me določili tudi za vodjo. 
Nekdo namreč mora skrbeti za 
skupino in tudi zanjo odgovarjati. 
Tudi za pesmi poskrbim jaz.

Dušanka: Od kod izbirate pes
mi, ki jih pojete?
Srečko Pukšič: Želo malo imamo 
pesmi iz naše domače okolice. Te 
pesmi tako ali tako že pojejo ljud
ski pevci. Bolj pestro in zanimivo 
je, če si jih izbiramo od drugod. 
Naše pesmi so bolj iz pohorskega 
dela in Dravskega polja. Trenutno 
imamo okrog 50 pesmi. Približno 
2 meseca vadimo vsako pesem, 
preden jo javno zapojemo. Potreb
no si je zapomniti besedilo, melo
dijo. To ni kar enostavna stvar. Ne 
moreš se samo postaviti na oder in

zapeti. No, načelno lahko, kako pa 
zapoješ, pa je druga stvar. Vadimo 
po 3-4 pesmi, da so potem primer
ne za nastop. Seveda pa jih je po
trebno pred nastopom še dodatno 
izpiliti.

Dušanka: Ste napisali že kako 
svojo pesem?
Srečko Pukšič: Ja, tudi to že ima
mo. Pesem sem napisal in priredil 
prav jaz. Toda ne bomo je javno 
predstavljali prej kot na kaseti, če 
nam bo to seveda uspelo.

Dušanka: Kje, kdaj in koliko
krat imate vaje?
Srečko Pukšič: Že od samega za
četka imamo vaje redno 2-krat te
densko po dve šolski uri. Vaje ima
mo v društveni sobi, v kulturnem 
domu Trnovska vas. Pozimi si mo
ramo malo pomagati, ker je ogre
vanje slabo. Prinesli smo si pečke, 
tako da nas ne zebe.

Dušanka: Ste imeli že veliko na
stopov?
Srečko Pukšič: Lansko leto, ko
nec aprila, smo imeli prvi javni 
nastop. Nekaj časa je namreč po
trebno, da si res dobro pripravljen 
nanj. Od aprila do danes smo imeli 
10 javnih nastopov. Od tega smo 
bili 2-krat na ptujski kabelski TV. 
Na ptujskem območju smo tako že 
kar poznani. Bili smo tudi na Reviji 
pevcev ljudskih pesmi in godcev 
ljudskih viž v Dražencih na Drav
skem polju. To revijo je prirejala 
Zveza kulturnih dejavnosti dru
štev, območna izpostava Ptuj. Go
spa Mateja Kuharič, vodja te izpo
stave, nas je po naključju slišala po 
televiziji in se je pozanimala, kdo 
smo in od kod smo, ter nam potem 
poslala vabilo na to revijo. Bili smo 
zelo počaščeni in presenečeni, da 
so nas tja povabili.
Dušanka: Kdaj vas bomo lahko ob
čani Trnovske vasi ponovno sliša
li?
Srečko Pukšič: Trenutno ni nasto
pov na vidiku. Naš prvi nastop bo 
na občnem zboru Društva upo
kojencev Trnovska vas. V mesecu 
marcu pa imamo še dva druga na

stopa, vendar ne pri nas. Eden je 
povezan z radiom Maribor. Ljudje 
nas že vabijo nastopat tudi na svo
je obletnice, rojstne dneve, jubile
je in drug nastop je povezan prav 
s tem.

Dušanka: Kakšni načrti so za 
naprej?
Srečko Pukšič: Največji načrt je 
posneti kaseto in CD ploščo. Pre
pričan sem, da nam bo to letos 
uspelo. Morda se bo komu zdelo 
prehitro, da želimo že po enem 
letu delovanja to posneti. Toda mi 
smo že nekako v letih in nimamo 
več kaj čakati. Pesmi imamo dovolj, 
ne samo za eno, tudi več kaset bi 
lahko posneli, če bi bilo finančno 
možno. Na žalost je vse povezano s 
financami. Potrebno bo najti spon
zorje, da nam bodo stvar vsaj malo 
olajšali. Ne moremo se zanašati 
samo na društvo, ker potem kasete 
ne bomo nikoli izdali.

Dušanka: Še bi želeli sami kaj 
dodati?
Srečko Pukšič: Delamo inten
zivno in vneto. Veseli smo, če nas 
pridete poslušat. Vem pa, da so 
mnenja različna. Želim si, da člani 
skupine ostanejo zavzeti, da bomo 
še naprej lahko delovali in peli pes
mi.

Dušanka Škamlec
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Pregled aktivnosti vaškega odbora Ločič
Vaški odbor Ločič ocenjuje leto 2007 kot uspešno, saj se 
je dogajalo veliko aktivnosti na večih področjih. Precej 
dela smo opravili, veliko ga je ostalo še za naslednja leta 
in tako bo verjetno ostalo še naprej. Vse aktivnosti so po
vezane s finančnimi sredstvi, teh pa je vedno premalo za 
vse, kar bi želeli narediti.

PREGLED DELA ZA LETO 2007
GRAMOZIRANJE CEST - glede na razpoložljiva sredstva, 
ki smo jih pridobili od vaščanov in sredstev občine je 
bilo v letu 2007 na ceste pripeljano:
1. Sekanec - 110 m3 ali 11 kamionov v vrednosti 1837 
EUR.
2. Naravni gramoz - 119 m3 ali 19 kamionov v vrednosti 
2337 EUR.
Skupaj 310 m3 gramoza ali 31 kamionov v vrednosti 4174 
EUR.
IZKOP JARKOV:
Izkopanih in očiščenih je bilo 750 m jarkov, kar je znaša
lo 930 EUR.
V letu 2007 je bilo na območju vasi Ločič vgrajenih 28 m 
betonskih cevi.

DRUŽABNO ŽIVLJENJE V VASI LOČIČ
1. Postavitev majskega drevesa
Člani vaškega odbora smo v mesecu aprilu organizirali 
postavitev majskega drevesa na nogometnem igrišču v 
Ločiču. Postavitev majskega drevesa je potekala zelo pri
jetno, saj je sodelovalo veliko vaščanov. Majsko drevo je 
za vse vaščane daroval g. Mirko Skurjeni.

2. Kresovanje
Vaški odbor Ločič je 30. 4. 2007 organiziral kresovanje 
ob majskem drevesu v Ločiču. Kresovanja se je udeležilo 
veliko vaščanov vasi Ločič, ki so se ob domači hrani in 
kapljici veselo zabavali pozno v noč oziroma do zgodnjih 
jutranjih ur. Kresovanje je popestril vaški harmonikar Si
niša Čeh.

V mesecu avgustu je vaški odbor organiziral vaške igre za 
vaščane Ločiča, med ostalim igranje nogometa in vleče
nje vrvi. Pri vlečenju vrvi je sodelovalo šest ekip in to tri

moške in tri ženske ekipe, ki so bile razdeljene v spodnji 
Ločič, zgornji Ločič in Forštat. Zmagovalna ekipa v vle
čenju vrvi pri moških je bila ekipa zgornjega Ločiča, pri 
ženskah pa Forštata. Igranje nogometa je potekalo v ok
viru ekip, sestavljenih iz moških in žensk vseh starosti.

Vaške igre so potekale v prijetnem vzdušju, za katerega 
so poskrbeli domači godci, ki so vsaki prosti trenutek 
zapolnili s prijetno glasbo, tako da po zaključku iger ni 
zmanjkalo plesa in prepevanja vse do svetlih jutranjih 
ur.

4. Polnočnica
Člani vaškega odbora smo se dogovorili, da organiziramo 
obisk polnočnice po starem običaju z baklami. Dogovo
rili smo se, da se vaščani zberemo pri kužnem znamenju, 
od tam pa pot nadaljujemo peš proti farni cerkvi, s pri
žganimi baklami.

Pri kužnem znamenju v Ločiču smo se zbrali debelo uro 
pred odhodom z namenom, da za vsakega udeleženca 
pripravimo baklo. Zaradi pozne ure in mrazu, smo pri
skrbeli za topli napitek, katerega smo bili vsi veseli, saj 
nas je grel in nam dal korajžo za hojo proti farni cerkvi. 
Pohoda k polnočnici se je udeležil tudi župan g. Alojz 
Benko.

Tema, sneg, sijaj bakel, tih klepet vaščanov in glej, že smo 
zagledali zvonik cerkve sv. Bolfenka pa še nekaj sto me
trov in že smo bili na cilju. Pred cerkvijo nas je pričakalo 
veliko faranov, ki so želeli videti prihod vaščanov Ločiča 
z baklami. Pred cerkvijo smo se razdelili v dve vrsti, kjer 
nas je lepo sprejel farni župnik s skupino angelčkov in 
svetim blagoslovom.

Po končani polnočnici smo se dobili na mestu odhoda, 
še malo pokramljali, se ogreli z kozarčkom toplega napit
ka ter si zaželeli vesel božič in s človeško toplino v srcih 
odšli vsak na svoj dom. Tudi letos želimo obiskati polno
čnico peš in z baklami v rokah.

Člani vaškega odbora Ločič
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Lovska družina Trnovska vas
Kratek pogovor z novim predsednikom

LD Trnovska vas je imela le
tos že 62. redni občni zbor. 
Ker je potekel mandat stare
mu vodstvu, so na zadnjem 
občnem zboru izvolili novo 
vodstvo, ki bo zastopalo lov
sko družino naslednja štiri 
leta, in sicer; predsednik LD 
Trnovska vas je postal Er
nest Vršič, podpredsednik 
Alojz Benko, tajnik Vlasta 
Pukšič, blagajnik Peter Ben
ko, gospodar lovišča Franc

Požegar, gospodar doma 
Drago Pukšič, referent za 
strelstvo Marko Požegar, re
ferent za kinologijo Denis 
Lovrenčič in referent za tu
rizem Ernest Vršič.
V tem mandatnem obdobju 
imajo veliko načrtov, ki jih 
želijo uresničiti. Kot prvo 
bodo pred začetkom lova 
izvedli štetje divjadi, nare
dili bodo remize (krmna 
polja) za fazane in postavili

Društvo kmetic Trnovska vas
Prvi tečaji v novi kuhinji

V Društvu kmetic smo v tej sezoni izvedle tri tečaje in to 
v novi kuhinji lovskega doma. Kot je znano, se od novem
bra preteklega leta dobivamo v obnovljenem lovskem 
domu, kjer so nam lovci v souporabo ponudili lovski 
dom. Pridružilo se nam je nekaj novih članic, tako da je 
kuhinja ob naši dejavnosti polno zasedena.
V tem zimskem času si še želimo izvesti računalniški te
čaj v naši domači osnovni šoli. Za to smo prosile Angelo 
Fras, da nas popelje po osnovah računalništva in da »po- 
surfamo« po internetu.
Od novembra in nekje do aprila pa se že peto leto udele
žujemo rekreativne telovadbe v telovadnici.

Marica Maguša

Osnovno testo za dobro potico
Potrebujemo: 400 g moke (tip 500), 5 g soli, 25 g kvasa, 
60 g sladkorja, 4 rumenjake, 2 žlici kisle smetane, 1 vani
lij, lupina limone, 3,5 del mleka segretega na 40 °C, 65 g 
masla.
1. Pomešamo rumenjake, sladkor, smetano, sol, vanili, li
monino lupino, polovico mleka in raztopljeno maslo v 
gladko zmes. Segrejemo do 37 °C.
2. Kvas razdrobimo, dodamo žličko sladkorja in malo to
plega mleka ter dobro premešamo.
3. V ogreto moko oblikujemo jamico in dodamo kvasno 
zmes.
4. Umesimo testo, ki mu postopoma dodajamo pripravlje
no zmes. Testo naj bo gladko in nelepljivo.
5. Testo pustimo pokrito na deski, da nekoliko počiva in 
vzhaja.
Nadev z orehi in marmelado:
150 g mletih orehov, 100 g sladkorja, 100 g marelične mar
melade.
6. Razvaljaš testo. Namažeš z marmelado, posipaš z orehi 
in s sladkorjem ter zaviješ. Vzhajaš. Pečeš na 180 °C. Peče
no posipaš s sladkorjem v prahu.

solnice za srnjad. Naredili 
bodo pet novih prosto sto
ječih prež in popravili že 
obstoječe. Pred začetkom 
lova na veliko divjad bodo 
prestrelili puške risanice, v 
jeseni pred lovom na malo 
divjad pa puške šibrenice. V 
lovskem domu bodo preu
redili hodnik in opravili ne
kaj manjših del. Na strelišču 
bodo postavili manjšo bru
narico, katero bodo uporab
ljali ob športnem streljanju 
na glinaste golobe. Obdelo
vali bodo tudi njivo, na ka
teri sejejo koruzo za zimsko 
krmljenje male divjadi.
V mesecu maju bodo imeli 
goste iz Avstrije in Italije. 
Kot vsako leto bodo organi
zirali tudi Hubertovo mašo 
ter pogostili občane z lov
skim golažem. Imeli bodo 
tradicionalno srečanje z LD 
Destrnik in LD Dobrava. To 
srečanje je namenjeno pred
vsem druženju, izmenjavi 
mnenj in izkušenj, dobrim 
odnosom ter prijateljstvu.

Med drugim pa bodo orga
nizirali tudi lovsko ekskur
zijo.
Načrtov imajo še veliko, 
vendar se vedno zatakne pri 
denarju. Denar, ki ga dobijo 
od prodane divjadi, morajo 
po zakonu vlagati nazaj v 
lovišča.
G. Ernest Vršič še sporoča 
vsem občanom in občan
kam: »Kot predsednik LD 
Trnovska vas bom vestno 
opravljal nalogo, ki mi je 
bila zaupana, predvsem na 
področju varovanja in ohra
nitve divjadi. Moja skrb bo, 
da bo okolica doma in stre
lišča vedno urejena, da bo v 
ponos naši občini. Želim si, 
da bi tudi v bodoče ostali 
dobri odnosi med lovskimi 
tovariši in da bi bila skrb 
ter gojitev divjadi vedno na 
prvem mestu vsakega člana 
zelene bratovščine. Lovski 
zdravo!«

Dušanka Škamlec

Delo KORK Trnovska vas
Letošnjo leto smo v Krajevni organizaciji Rdečega križa Tr
novska vas pričeli aktivno. V začetku februarja, natančneje 
2. februarja smo izpeljali občni zbor. Na občnem zboru je 
predsednica gospa Kristina Vršič podala plan dela za leto 
2008, v upanju, da ga bomo uspešno izvedli.
V februarju smo pričeli s predavanji in delavnico o zdravi 
prehrani ter zdravem hujšanju. Predavanja, ki so zelo za
nimiva in poučna, vodi naša domačinka Andreja Krajnc. V 
planu za letošnjo leto imamo izvedbo še dveh predavanj. Na 
kakšno temo bodo predavanja, se še dogovarjamo z zdrav
nikom v naši občini gospodom Tomažem Schaubachom. 
Nekje v mesecu avgustu ponovno planiramo članski pik
nik, ki je bil tudi v preteklem letu nekje v tem času. Upamo, 
da bo letošnji piknik tako prijeten in uspešen kot je bil lan
ski. V planu dela smo si ponovno zadali, da bomo tudi letos 
kot vsako leto, razdeljevali pakete pomoči potrebnim. Ne 
bomo pa pozabili tudi na naše invalide, bolne in tiste, ki so 
po domovih za ostarele.
Seveda pa bomo tudi letos aktivno sodelovali v krvodajal
skih akcijah in se trudili, da bomo pritegnili čim več tistih, 
ki bodo darovali kri za življenje in zdravje drugih ljudi.

Marija Maguša
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Druženje ob starih običajih

Danes le še najstarej
ši prebivalci naših vasi 
vedo povedati, kako je 
bilo včasih, ko se je ob 
dolgih zimskih večerih, 
pozno v noč še slišala 
enakomerna pesem ko
lovrata, ki ga je običajno 
poganjala od dela utru
jena noga kmečke žene. 
Čeprav vemo, daje dolga 
stoletja življenje in srce 
slovenskega kmeta utri
palo od pomladi do jese
ni, od zibelke do groba, 
po ustaljenem redu, ob 
spoštovanju nenapisa
nih zakonov življenja, ki 
so se prenašali iz roda v 
rod, pa je vendar veliko 
tega utripa žal že zapisa
no pozabi.
V Turističnem društvu 
občine Trnovska vas so 
se zato odločili, da se 
bodo med drugim po
svetili tudi ohranjanju 
kulturno-zgodovinske 
dediščine in ohranjanju 
starih običajev, ki so bili 
nekoč značilni za naše 
kraje. Tako so v soboto, 
26. januarja pripravili za
nimiv večer druženja ob 
starih običajih.
Prisotne obiskovalce, ki 
nas je zanimalo, kako so 
dolge zimske večere pre
življali naši dedki in babi
ce, je v uvodu nagovorila 
predsednica Turistične

ga društva Trnovska vas, 
gospa Angela Fras.
Nekoč delo ni bilo le 
delo, ampak so ga sprem
ljale številne šege in na
vade, običaji ter prijetno 
druženje vseh generacij 
tistega časa. Ženske so 
ponavadi predle, pletle, 
krpale stara oblačila, ši
vale, »cajzale« perje, luš
čile fižol, koruzo, buče. 
Moški pa so ponavadi 
izdelovali kmečko orod
je, pletli košare, kuhali 
žganje. Otroci pa so vse 
to ponavadi opazovali, 
pomagali pri lažjih opra
vilih in poslušali pripo
vedovanja starejših. Vse 
skupaj pa je spremljalo 
veselje, ljudska pesem in 
igranje na razna glasbila. 
Danes vse to poznamo 
le še iz pripovedovanja. 
Sodobni tok življenja več 
nima časa niti za takšna 
ročna opravila, niti za 
druženje in pesem. Dela 
namesto ljudi opravijo 
stroji, prijetna druženja 
pa je zamenjalo hitenje 
na vse strani. Pogovarja
mo se, največkrat tudi s 
sosedom, le-še po tele
fonu, preko računalnika 
ali pa preko sporočil na 
mobitelih. Včasih mi
nejo dnevi ali pa celo 
tedni, ne da bi sprego
vorili med seboj o čem

drugem, razen le o naj
nujnejših stvareh.
A včasih je bilo vse dru
gače. To drugačnost so 
nam člani turističnega 
društva poskušali prika
zati v večeru druženja 
ob starih običajih.
V več skupinah so nam 
prikazali stare običaje 
in opravila, ki jih danes 
skoraj ne poznamo več. 
Zanimivo, da so se ob
iskovalci kar pomešali 
med »nastopajoče« in jim 
priskočili na pomoč pri 
opravilih, ki so jih po
znali in znali opravljati. 
Trezika, Poldika, Helena 
in Marica so nam pri
kazale, kako se je vča
sih prišlo od volne, do 
izdelka. Ovce, ki so jih 
vzredili, je bilo potreb
no najprej ostriči, volno 
kar nekajkrat oprati in 
jo dobro prečesati. Po
tem so jo dobile v roke 
naše spretne predice, ki 
so s pomočjo kolovrata 
predle in predle. Prejo 
so morah potem najprej 
s pomočjo »motovila« v 
»klopko« zmotati in šele 
potem so jo lahko upo
rabili za razne izdelke iz 
volne. Najpogosteje so 
pletli nogavice, rokavi
ce, šale in tople pulover
je. Tiste najspretnejše so 
znale plesti tudi z razni
mi vzorci.
Joža, Zofka in Bojana so 
nam predstavili, kako so 
nekoč luscih fižol in ko
ruzo. Na pomoč jim je hi
tro priskočilo kar nekaj 
obiskovalcev, tako da je 
na koncu skoraj zmanj
kalo dela.
Zanimivo je bilo »cajza- 
nje perja«. Marica, Mimi
ka in Mica so to počele 
tako spretno, kakor da bi 
vsak dan »nacajzale« za 
eno »perjanco«, ki se po
nekod doma še najde.

Na drugi strani sta Franc 
in Štefan spletala košare 
iz šibja. Temu opravilu 
pa nismo znali prisko
čiti na pomoč. Čeprav 
priznam, da je bilo to 
opravilo meni osebno 
še najbolj domače in se 
mi je kar milo storilo, 
saj je bila to obrt mojega 
dedka in kot otrok sem 
pogosto kot utež sedela 
v košari, ki se je »vrtela« 
na mizi. Kasneje je to 
tradicijo pletenja »korp« 
nadaljeval tudi moj oče. 
Danes le še redki zanjo 
spletati košare iz šibja. 
Zadnja skupina pa je pri
kazala druženje ob igri 
s kartami in raznimi za
nimivimi družabnimi ig
rami, ki so si jih naredili 
kar doma. Vmes pa seve
da pesem, šale in smeh. 
Ob pravi domači »južni«, 
kjer seveda poleg kruha 
ne sme manjkati tudi za
seka in čebula, pa se je 
prisotnim prilegla tudi 
prava domača kapljica. 
Večer je popestril har
monikar Urban, »ki je 
raztegnil meh«. Ljudski 
pevci domačega kultur
nega društva pa so nam 
z ljudsko pesmijo druže
nje ob starih običajih na
redili še bolj pristno in 
domače.
Spoštovanje in ohranja
nje kulturno-zgodovin
ske dediščine, starih 
šeg, običajev in navad je 
spoštovanje nas samih. 
Zato smo poklicani k 
temu, da jih ohranjamo 
in obujamo ter tako za
varujemo pred pozabo. 
Da bodo tudi naši otroci 
vsaj malo poznali lepoto 
in težo življenja, kakršno 
je bilo nekoč.

Besedilo in foto:
Andreja Krajnc
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V znamenju Prešernove poezije

Da je tudi v malih sloven
skih občinah velika zavest 
o kulturi, smo v občini Tr
novska vas znova dokazali 
ob letošnjem 8. februarju. 
Vse nas, ki smo si na več
er slovenskega kulturnega 
praznika vzeli uro časa, 
so naši mladi »kulturniki« 
Kulturnega društva Mur- 
šeč-Živkov na poseben na
čin obdarili.
Z izrednim čutom za umet
niško oblikovanje scene, 
dobro izvedbo ter tudi z 
izborom Prešernove po
ezije, so obiskovalce dobe
sedno osupnili in popeljali 
v življenje ter čas našega 
velikega umetnika.
Za uvod v kulturni večer je 
poskrbela solistka Teja, ki 
je s svojim izjemnim pev
skim darom z verzi: »Žive 
naj vsi narodi ...« odprla 
srca in »naježila kožo« nas 
poslušalcev.
V nadaljevanju so nas Kar
la, Matjaž, Katja, Dušanka 
in Barbara popeljali v čas, 
v katerem je živel Preše
ren in v doživljanje njego
vega življenja, čutenja ter 
večnega hrepenenja po 
ljubezni, ki je pesnika in 
njegova dela pravzaprav 
zaznamovala.
Kdo od poslušalcev, obis
kovalcev kulturnega več
era, se ne bi strinjal z ver
zi napisanimi že pred več 
kot stopetdesetimi leti:

»Dolgost življenja našega 
je kratka. Kaj znancev je 
zasula že lopata! Odprta 
noč in dan so groba vrata; 
al dneva ne pove nobena 
pratka ...«
Kdo od obiskovalcev se ne 
bi v duhu našel v teh, z iz
jemno mero občutka reci
tiranih verzih moža, ki je 
bil po izobrazbi sicer pra
vnik, a po srcu poet.
Kdo se ne bi našel v pes
nikovih spominih na brez
skrbno otroštvo in mla
dost v preprostem vaškem 
življenju, iz katerega ga je 
usoda popeljala v svet, kaj
ti drugače: »...Ne vedel bi, 
kako se v strup preobrača, 
vse, kar srce si sladkega 
obeta ...«
Kar sililo je obiskovalca, 
da se za trenutek poisto
veti s Prešernovo željo po 
svobodi duha in življenju 
le v skladu z lastnim pre
pričanjem, saj v njegovi 
pesmi celo sam Bog svari: 
»... Pusti peti moj,ga slavca, 
kakor sem mu grlo ustvaril 
...«
Kdo ne bi začutil njegove 
srčne ljubezni do svojega 
naroda, ki je imel v Prešer
novem času še nadete oko
ve tujega gospodarja.
In nenazadnje, kdo ne za
čuti ob Prešernovi poeziji 
njegove srčne rane, njego
ve silne neuslišane ljubez
ni in globoko občutene

bolečine, ki je bila prav
zaprav vodilo njegovega 
ustvarjanja in jo je opeval 
v premnogih svojih verzih: 
»... Ti si življenja moj,ga ma
gistrale ... Žalostna, komu 
neznana je resnica de jo 
ljubim ... Ve že jutro, ve že 
poldne, ve že mračni hlad 
večera, tiho tožbo moj- 
ga bled,ga, vel,ga lica, de 
jo ljubim ... Tako, al ljubiš 
me, al me sovražiš, kak bi 
ti ustregel, siromak ne vem 
... Sem dolgo upal in se bal 
... Ti si kriva, ljubezniva, de
klica neusmiljena ... obraz 
mili tvoj posili mi je vedno 
pred očmi, zdihujoče srce

vroče vedno k tebi hrepeni 
... Navadil sem se, naj Bogu 
bo hvala, trpljenja tvojega 
življenja ječa! ...«
Na koncu kulturnega več
era je prisotne pozdravil 
in se zahvalil nastopajočim 
tudi župan občine Trnov
ska vas.
Škoda le, da je kar nekaj se
dežev našega »kulturnega 
doma« na sam kulturni dan 
samevalo.
A kakor je Prešeren dejal: 
»Le čevlje sodi naj Kopitar 
...«

Besedilo in foto: Andreja Krajnc

Pesem za starša

Ko zjutraj se zbudim, 
k vama prihitim in od vaju 

poljubček še dobim, 
potem pa v šolo odhitim.

V šoli pridno se učim, 
rada poslušam in govorim.

Vesela sem, ko zadnjo uro zvonec zazvoni 
in že zapuščam šolske klopi, 
še od sošolcev se poslovim 
in že proti domu odhitim.

Doma čaka me naloga, 
vse od matematike do naravoslovja.

Nalogo kmalu naredim, 
da na sveži zrak odhitim.

Mine urca ali dve, 
se mamica pripelje že, 
le nekaj časa že za tem 
odhitim v atijev objem.

Spet skupaj srečni smo vsi 
in že se dan v noč spremeni, 

le nekaj besed in igric še sledi, 
potem pa zaspani smo vsi.

Vsak vsakemu lahko noč zaželi 
in s poljubčkom se poslovi.

Anja Klasič, 5. f
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Dejavnosti SD Trnovska vas - 28. občni zbor
Leto je prišlo naokrog in v 
SD Trnovska vas smo pri
pravili že 28. občni zbor 
članov ki je potekal 23. 2. 
2008 na turistični kmetiji 
Požegar v Bišečkem Vrhu. 
Po postreženem aperitivu 
za dobrodošlico smo začeli 
z uradnim delom. Zbrane je 
najprej pozdravil predsed
nik Roman Maguša. Po izvo
litvi delovnega predsedstva, 
ki ga je vodil Mitja Kovačič, 
smo zasedli svoja mesta in 
prebrali dnevni red. Kot je 
v navadi, so sledila poročila 
društvenih organov ter raz
prava po poročilih. Ob raz
pravi dobijo besedo tudi 
gostje. Kot prvi je sprego
voril župan Alojz Benko, ki 
je našemu društvu namenil 
precej vzpodbudnih besed 
in razložil vizijo skupnega 
projekta za razvoj društev 
ter občine. S pozdravi so 
sledili še predstavniki ne
katerih društev naše občine 
in društev, s katerimi največ 
sodelujemo. V nadaljevanju 
smo izvedli nadomestne 
volitve, po katerih je mesto 
blagajnika prevzel Franci 
Hameršak. Sprejeli smo še 
plan dela za leto 2008, ki 
je kar obsežen. Kdor želi 
videti, kaj vse smo si zadah 
za to leto, si lahko prebere 
na naši spletni strani www. 
sdtv.si
Tekom občnega zbora smo

podelili tudi častna prizna
nja in pohvale. Podelili smo 
jih vsem osnovnošolcem - 
udeležencem Članske lige. 
Bilo jih je kar 11. Zelo smo 
veseli, da jih veseli športno 
streljanje in se veselimo na
daljnjega sodelovanja. Tisti 
izmed njih, ki se občnega 
zbora niso udeležili, bodo 
pohvale prejeli ob naslednji 
udeležbi treninga oz. lige. 
Priznanja in medalje so pre
jeli tudi trije najboljši strel
ci društva v letu 2007. Na
ziv najboljšega si je priboril 
Sandi Njivar, ki je vse leto 
dvigoval svoj nivo streljanja 
in z odličnimi rezultati za
služeno osvojil prvo mesto 
Članske lige 2007. Drugo 
mesto je osvojil Roman Ma
guša, tretje pa Dejan Cvetko 
iz Grajene.
Pohvalo za prizadevno delo 
sta prejela Sandi Njivar in 
Roman Maguša.
Konec januarja je potekal 
seminar Osnove športnega 
streljanja, ki se ga je ude
ležilo šest slušateljev. Spo
znali smo naslednje sklope: 
varno ravnanje z orožjem, 
ogrevanje, drža orožja in 
drža telesa, merjenje, diha
nje, proženje ter nasveti in 
namigi. Seminar bomo iz
vedli tudi v tekočem letu. 
Želimo si višjo udeležbo 
predvsem aktivnih in mla
dih strelcev.

Naj navedem še nekaj re
zultatov iz začetka tega leta. 
Prvo nedeljo v januarju smo 
organizirali tradicionalni 
Novoletni turnir, ki ga je za
znamovala nekoliko slabša 
udeležba, a kljub temu moč
na konkurenca in nekaj do
brih rezultatov; 1. mesto je 
osvojilo SD Osek, 2. mesto 
SD Jože Kerenčič iz Ormo
ža in 3. mesto naše društvo. 
Posamezno: 1. Vlado Štein- 
felser (SD Osek), 2. Matjaž 
Habjanič (SD J. Kerenčič),
3. Bojan Šnajder (SD J. Ke
renčič). Naš najboljši je bil 
Sandi Njivar na 3. mestu. 
Pred slabim mesecem se je 
končala Medobčinska liga, 
v kateri sodelujemo z dve
ma ekipama že nekaj let. 
Letos smo z rezultati zelo 
zadovoljni, saj smo ekipno 
osvojili 2. in 4. mesto. V 
obeh primerih bi se dalo 
potegniti še mesto višje, a 
so nas premagali izkušeni 
strelci SD Osek, ki so kon
čali na 1. in 3. mestu. Po

samezno je zmagal Vlado 
Šteinfelser (SD Osek), za 
njim se je uvrstil naš Sandi 
Njivar (SD Trnovska vas), 3. 
pa je bil Srečko Vrečar (SD 
Osek). V ligi je letos sode
lovalo 29 tekmovalk in tek
movalcev; 4 društva s skup
no 8 ekipami.
Zaključil bom s povabilom 
na naše prireditve, za kar bo 
priložnosti več kot dovolj, 
saj so v planu tekmovanja, 
izlet, paintball, piknik in še 
kaj. Opozoril bi na ligo med 
vasmi, ki bo letos izvedena 
prvič, njen namen pa je v 
strelstvo vključiti čim več 
občanov, tudi če niso člani 
našega društva. Spremljaj
te obvestila na www.sdtv. 
si, ali nas kontaktirajte in 
postanite naš član. Svojim 
članom ponujamo možnost 
brezplačnega obveščanja 
preko SMS sporočil.
Se vidimo na strelišču!

Roman Maguša, Dejan Mesareč

MAMICI
Na koledarju se že mesec marec piše, 

narava že prve rožice riše.
Vsak rad našel bi najlepšo rožo sveta, 

da jo svoji mamici za praznik da.

Vsak rad ima mamico svojo in 
vse dobro ji danes želi. 

Zahvalil bi se ji rad vsak, 
ker dala mu življenje je 

in ker vzgajala ga je.

Ko majhni smo bili, 
radi mamici zapeli smo, 

da po licu solza je pritekla ji.

Vsak otrok mora vedeti, 
da mamica neskončno rada ga ima 

in za nobeno ceno nikomur ga ne da.

Mamice pa morate vedeti, 
da vsak od vaših sinov in hčera 

neskončno vas rad ima.

Filip Krajnc, 6. t
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Lotili smo se več kot tone telesne teže

V okviru Krajevne organizacije Rdečega križa Trnovska vas, 
je v februarju začel potekati zanimiv projekt z naslovom 
»Zdravo jejmo - zdravo hujšajmo«.
Število ljudi, ki imajo čezmerno telesno težo in so predebe
li, je namreč iz leta v leto večje. Čezmerna telesna teža in 
debelost pa imata veliko posledic za zdravje. To so zvečana 
umrljivost, zvečano tveganje za nastanek kroničnih bolezni 
kot so kardiovaskularne bolezni, rak dojke, sladkorna bole
zen, žolčni kamni, povišan krvni pritisk, težave s kostmi in 
sklepi. Čezmerna telesna teža ali debelost pa ne pomenita 
samo nevarnosti za telesno zdravje. Povzročata lahko tudi 
anksioznost, depresijo in socialno osamitev. Ni namreč za
nemarljiva družbena razsežnost predsodkov do ljudi s čez
merno telesno težo in njihova pogosta zapostavljenost vse 
od otroštva ter tja v odraslo dobo.
Za predavanja oziroma kontinuirane učne delavnice, ki po
tekajo redno enkrat tedensko po dve šolski uri, se je odloči
lo štirinajst udeležencev.
V skupini smo si zadali določne cilje, predvsem pa je na
men delavnice, da se udeleženci seznanijo z dejavniki tve
ganja, ki neugodno vplivajo na zdravje, med katerimi je tudi 
prekomerna telesna teža. Tako se v skupini seznanjamo z 
osnovami zdrave prehrane, s sestavo zdravega in uravno
teženega jedilnika in s potekom zdravega hujšanja. Seveda 
pa se bomo odvečnih kilogramov lotili tudi z redno telesno 
dejavnostjo.
Pri odločitvi za hujšanje ter pri vztrajanju, da bomo cilj, ki 
smo si ga zastavili tudi dosegli, igra pomembno vlogo prav 
pomoč skupine. S tem, ko imamo okrog sebe skupino lju
di s podobnimi težavami, si ljudje namreč med seboj po
magajo in se vzpodbujajo, opogumljajo ter imajo drug za 
drugega razumevanje in željo, da skupaj uspejo. Vse to so 
tudi značilnosti naše skupine, ki je tako po spolu, starosti 
kot tudi po telesni teži izjemno raznolika.
Skupina je zaključena celota, ki deluje izredno dinamično 
in duhovito. Dogovorjeni smo, da določenih skrivnosti in 
zanimivosti iz naših srečanj ne »nosimo« navzven, zato vam 
ne smem zaupati, koliko tehta vsako naše srečanje. Naj vam 
povemo samo to, da se je skupina skupaj lotila nekaj več 
kot tone telesne teže. In koliko bo naša skupina na koncu 
lažja, vam bomo zaupali v naslednji številki Zvona, ko se 
bodo naša srečanja predvidoma že zaključila. Moram pri

znati, da sem sama nad uspehom naše skupine v prvih ted
nih naravnost navdušena.
Seveda pa je bistvo vsega v druženju in prijetnih skupnih 
srečanjih, kajti v tem hitrem tempu, v katerem vsi živimo, 
si ne znamo več vzeti časa, ne zase, niti za druge. Člani naše 
skupine pa so si vzeli čas, da naredijo nekaj tudi zase.
Kot vodja omenjene delavnice vam v imenu skupine sporo
čam, da se pregrešnim dobrotam ob velikonočni mizi ne 
bomo odrekli. Že na prvem srečanju smo se namreč dogo
vorili, da v skladu z načeli zdrave prehrane nobenega živila 
ne bomo povsem črtali iz našega jedilnika, ampak bomo 
pozorni na to, da bo naša prehrana raznovrstna, zdrava in 
uravnovešena, ob primernem času, pripravljena na zdrav 
način in seveda v znosnih količinah. Tako da nas ne izpu
stite pri morebitnem povabilu na »žegen« samo zato, ker 
smo se odločili, da bomo zdravo jedli in zdravo hujšali.
Če se bo še pojavilo zanimanje, bomo organizirali še kakš
no skupino, da se bodo skupaj podali v boj proti nezdravi 
prehrani in odvečnim kilogramom.

Andreja Krajnc

OBJAVA PROSTEGA 
DELOVNEGA MESTA

Občina Trnovska vas razpisuje prosto delovno mesto 
»komunalni delavec - vzdrževalec«.
Okvirne naloge:
-vzdrževanje občinskih objektov v občini,
- izvajanje drugih nalog s področja komunalnih dejav
nosti,
- izvajanje nalog s področja gospodarskih javnih 
služb.
Delovno mesto se razpisuje za nedoločen in polni de
lovni čas.
Delo se opravlja na širšem območju Občine Trnovska 
vas - terensko delo.
Poskusno delo bo trajalo 6 mesecev.
Zahtevani pogoji za zaposlitev:
- poklicna šola tehnične ali druge smeri,
- najmanj 4 mesece delovnih izkušenj,
- najmanj vozniško dovoljenje B in F kategorije.
Prijavi je potrebno priložiti naslednja dokazila:
- fotokopijo potrdila o izobrazbi,
- fotokopijo delovne knjižice oziroma druge verodo
stojne listine,
- potrdilo o državljanstvu.
Prosimo vas, da svoje ponudbe skupaj z življenjepisom 
in dokazili o izpolnjevanju naštetih pogojev pošljete 
na naslov: Občina Trnovska vas, Trnovska vas 42, 2254 
Trnovska vas. Za dodatne informacije smo vam na vo
ljo na tel.: (02) 7579510.
Rok za vložitev prijave: 8 dni od dneva objave v glasilu 
Trnovski zvon.

Župan občine Trnovska vas 
Alojz Benko, dipl. upr.org. Ir.
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Sežiganje komunalnih odpadkov v naravi je prepovedano in kaznivo
Ustrezno ravnanje s komunalnimi odpadki in njihov od
voz na določeno odlagališče ni le zadeva opredeljena z 
občinskim odlokom, ampak skrb vsakega posameznika 
za ohranitev čistega in zdravega okolja.
Občani, ki se želijo znebiti odpadkov s sežiganjem, ker je 
to za njih najhitrejše in najcenejše, pozabljajo na slabe in 
nevarne strani tega početja. S smradom in dimom vzne
mirjajo druge občane in škodujejo njihovemu zdravju. 
Pogosto ogenj, ki uide nadzoru, povzroči ogromno ško-

Orati v razdalji štiri metre od 
ceste v smeri proti njej ali v 

širini en meter od ceste vzpo
redno z njo je prepovedano z 

občinskim predpisom
PREPOVED OGROŽANJA OBČINSKE CE
STE IN PROMETA NA NJEJ
Odlok o občinskih cestah Občine Trnovska vas (Urad
ni vestnik Občine Trnovska vas št. 11/99) v 39. členu 
prepoveduje začasno ali trajno zasesti občinsko cesto 
ali njen del, izvajati ali opustiti kakršna koli dela na 
cesti in zemljišču ali objekte na njej ter ovirati ali ogro
žati promet na cesti. Vse stroške zavarovanja in odstra
nitve ovire na cesti in drugih posledic prepovedanih 
dejanj nosi tisti, ki jih je povzročil.
Po 15. točki drugega odstavka 39. člena zgoraj navede
nega odloka, je prepovedano predvsem - orati njive v 
razdalji Im od ceste v smeri proti njej ali v širini Im od 
ceste vzporedno z njo.

NADZOR NAD PRAVILNIM ORANJEM 
NJIV
Nadzor nad spoštovanjem in izvajanjem občinskega 
odloka v Občini Trnovska vas izvaja komunalna in
špektorica Skupne občinske uprave. Inšpektorica v 
primeru kršitve lastniku oziroma uporabniku zemljiš
ča odredi, da mora zemljišče, ki ga je zoral, vzpostaviti 
v prvotno stanje.

PREKRŠKI POSAMEZNIKOV
Če lastnik oziroma uporabnik zemljišča ne izvrši odre
dbe inšpektorice se kaznuje z globo 62,59 evrov - 53. 
člen Odloka o občinskih cestah Občine Trnovska vas. 
Komunalna inšpektorica redno preverja in ugotavlja, 
kateri občani ob občinskih cestah orjejo njive v na
sprotju z Odlokom o občinskih cestah Občine Trnov
ska vas.
Občani, ki želijo podati prijavo, jo lahko sporočijo na 
Komunalno inšpekcijo Skupne občinske uprave, Mest
ni trg 1, 2250 Ptuj, na telefonsko številko: 748 2 9 9 2 
ali 748 2 9 63.

do, tako na premoženju tistega, ki je zakuril kot na pre
moženje njegovih sosedov.
Sežiganje komunalnih odpadkov, vključno s sežiganjem 
odpadkov iz vrtov, na prostem, na mestu nastanka, v go
spodinjskih kuriščih, v kotlovnicah in podobno, je po 7. 
alineji 38. člena Odloka o načinu opravljanja obveznih 
lokalnih gospodarskih javnih služb zbiranja in prevoza 
komunalnih odpadkov in odlaganja ostankov predelave 
ali odstranjevanja komunalnih odpadkov na območju 
Občine Trnovska vas (Uradni vestnik Občine Trnovska 
vas št. 4/2005 in 5/2007) PREPOVEDANO.
Z odlokom so za nepravilno ravnanje predpisane tudi 
globe za prekrške. In sicer za fizično osebo, odgovorno 
osebo pravne osebe ali odgovorno osebo samostojnega 
podjetnika posameznika in samostojnega podjetnika po
sameznika 400 evrov ter za pravno osebo 1.400 evrov. 
Globo je mogoče izreči le v inšpekcijskem postopku, ki 
ga izvede komunalna inšpektorica. Postopek se lahko 
uvede na podlagi ugotovitev inšpektorice, lahko pa tudi 
na podlagi obvestil občanov. Obvestila občanov so vedno 
pogosteje podlaga za izvedbo inšpekcijskega postopka, 
ker se občanom ni več potrebno bati, da se bo izvede
lo, kdo je inšpektorju posredoval podatke. Po Zakonu o 
inšpekcijskem nadzoru (Uradni list RS, št. 43/2007) je 
inšpektor dolžan varovati tajnost vira prijave in vira dru
gih informacij, na podlagi katerih opravlja inšpekcijski 
nadzor.
Občani, ki so vključeni v redni mesečni odvoz odpadkov, 
lahko komunalne odpadke, vključno z odpadki iz vrtov 
in zelenic, brezplačno oddajo v ZBIRNEM CENTRU RAV
NANJA Z ODPADKI GAJKE, vsak delovni dan od 8. do 17. 
ure in ob sobotah od 8. do 14. ure (zimski čas) ali od 8. 
do 20. ure in ob sobotah od 8. do 14. ure (letni čas). 
Komunalna inšpekcija redno preverja in ugotavlja, kate
ri občani sežigajo komunalne odpadke na prostem in če 
ugotovi prekršek, takoj na kraju prekrška izda in vroči 
kršitelju plačilni nalog z globo.
Naprošamo pa tudi vse občane, da komunalno inšpekci
jo obveščajo o primerih sežiganja odpadkov na prostem. 
Prijavo lahko vsakdo sporoči na Komunalno inšpekcijo 
Skupne občinske uprave, Mestni trg 1, 2250 Ptuj, na tele
fonsko številko: 748 2 9 63 ali 748 2 9 9 2.

Sabina JUPIČ, 
komunalna inšpektorica

Sabina JUPIČ, 
komunalna inšpektorica
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Zbiralnice za ločeno zbiranje odpadkov
Čisto mesto Ptuj d.o.o., skrbi za pravilno ravnanje z odpad
ki, kar pomeni: zbiranje in odvoz odpadkov, obdelava ter 
odstranjevanje (odlaganje) komunalnih odpadkov po loče
nem zbiranju.
Zbiranje ne pomeni samo praznjenje in odvoz posod z 
odpadki od »povzročiteljev«, ampak gre tudi za druge od
padke, ki jih izvajalec javne službe med letom prevzeme 
(kosovne, ločene frakcije, nevarni odpadki in ostanek od
padkov), zato je pomembno, da odpadke na izvoru ločimo 
in jih šele nato odložimo v namenske posode po njihovi 
vrsti.
Način, predmet in pogoje pa določa Odlok o načinu oprav
ljanja obveznih lokalnih gospodarskih javnih služb zbiranja 
in prevoza komunalnih odpadkov in odlaganja ostankov 
predelave ali odstranjevanja komunalnih odpadkov na ob
močju Občine Trnovska vas (Uradni vestnik Občine Trnov
ska vas št. 4/2005 in 5/2007).
Za zagotavljanje kakovostne javne službe je na celotnem 
območju Občine Trnovska vas uvedeno ločeno zbiranje ko
munalnih - odpadkov, ki je obvezno za vse povzročitelje

komunalnih odpadkov.
Uporabnike storitve javne službe OPOZARJAMO, da je do
voljeno odlagati odpadke izključno v štiri namenske po
sode, katere so nameščene na ZBIRALNICAH LOČENIH 
FRAKCIJ in opremljene z napisom:
- STAR PAPIR: odlagamo časopise, revije, prospekte, zvez
ke, knjige, brošure, pisarniški in računalniški papir, emba
lažni papir in kartonske škatle, druge izdelke iz papirja in 
kartona.
- ODPADNO STEKLO: odlagamo vse vrste steklenic, ko
zarce za vlaganje in druge steklene posode, s katerih od
stranimo vse nesteklene dele. Steklo ne sme biti umazano.
- PLASTIČNA EMBALAŽA: odlagamo plastenke vseh vrst 
brezalkoholnih in alkoholnih pijač. V zabojnike za plastiko 
zbiramo tudi tetrapak embalažo.
- STARE KOVINE: odlagamo odpadne pločevinke vseh vrst 
pijač in hrane, v kolikor so čiste.

Sabina JUPIČ, 
komunalna inšpektorica

Razvoj zaposlenih ni le vprašanje posameznika
Notranje hrepenenje po rasti in razvoju je naravno vsem lju
dem. Naše delo nam omogoča, da se dnevno srečujemo z no
vimi situacijami in iščemo nove načine, kako se spoprijeti s 
temi izzivi. Kjer v podjetjih prevladuje kultura rasti, je dovolj 
inovativnosti, kjer je dovolj inovativnosti, je tudi dovolj reši
tev za izzive, ki nam stojijo na poti.
Klasične teorije managementa so pomen razvoja zaposle
nih vedno postavljale v ospredje. Izhodišče je (bilo): najprej 
odkrij slabosti, ki jih zaposleni ima in potem jih odpravi. Z 
osredotočanjem na odpravljanje slabosti, naj bi zaposle
ni postali bolj produktivni in močni. S tem pristopom smo 
se pravzaprav osredotočali na to, kaj posameznik NI in ne 
na to, kaj posameznik JE. Kot rezultat tega so številni po
skusi preko izobraževanj in coachingov spremeniti posa
meznika, da bo lahko uspešen na svojem delovnem mestu. 
Sprememba posameznika je seveda lahko prav uspešna, 
ko govorimo o tem, da razvijamo novo veščino, novo zna
nje. Toda problem nastane, če želimo pri posamezniku raz
viti nekaj, kar je bolj stvar narave posameznika in je s pro
cesom izobraževanja težko pridobiti npr. tekmovalnost, 
vizionarsko razmišljanje ... Zato je pomembno, da razliku
jemo med znanjem, veščinami in talenti zaposlenih ter se 
osredotočamo na to, kar pri posamezniku lahko razvijamo. 
Razvoj zaposlenih povezujemo tudi s vprašanjem na
predovanja in kariernih načrtov. Seveda je ključ
no, da prepoznamo tiste zaposlene, ki imajo ambi
cije in si želijo napredovanja. Kajti, če teh njihovih 
motivov ne bomo prepoznali in pravočasno realizirali, je 
možno, da jih bodo realizirali sami - pri drugem delodajalcu! 
Še bolj kot to, da prepoznamo potrebo po napredovanju, je 
pomembno, da prepoznamo tudi kakšne vrste dela bi za kon
kretnega zaposlenega pomenilo napredovanje, kjer bo lahko 
izkoristil svoje talente, veščine in znanje. Napredovanje, ki ni v 
skladu z naravo zaposlenega, bo težko opravičilo svoj namen.

Sistematičnost prepoznavanja in razvijanja karier pomemb
no vpliva na dolgoročnost namenov zaposlenih v podjetju. 
Obenem je to tudi pomemben dejavnik, ki vpliva na stopnjo 
fluktuacije v podjetju.
Ob vprašanju razvoja zaposlenih ne smemo mimo najbolj pre
prostega orodja, ki ga številnaslovenskapodjetjapremalo učin
kovito uporabljajo. Vprašanje razvoja ni le vprašanje, kje želi 
posameznik biti čez 5-10 let in kako naj se razvija njegova kari- 
erna pot. Vprašanje razvoja je tudi, kako lahko zaposleni še bolj 
učinkovito in uspešno opravlja svoje trenutno delo in naloge. 
Gre preprosto za:
• posredovanje jasnega in odkritega feedbacka,
• grajenje visoke stopnje samozavedanja pri zaposlenih,
• pomoč zaposlenim, da prepoznajo svoje kvalitete in 
svoje talente v okviru konkretnih nalog, ki jih opravljajo,
• odprto diskusijo in iskanje možnosti za doseganje višje pro
duktivnosti, boljših rezultatov...
• občutek zaposlenih, da nekdo skrbi za njihovo uspešnost in 
jih pri tem spodbuja in izziva k potrebnim izboljšavam.
Ob hitrem tempu in časovni stiski so prepogosto v ospredju 
naloge, ki se zdijo ta trenutek nujne in pomembne. Razvoj 
zaposlenih z vidika današnje perspektive včasih ne daje ob
čutka nujnosti. Z vidika zahtevnosti poslovnih okoliščin ju
trišnjega dne, pa razvoj zaposlenih ostaja ključna točka za 
ohranjanje konkurenčnosti in uspešnosti na trgu.
Pri razvoju zaposlenih ne gre le za vprašanje posameznika, 
gre za vprašanje, kako je razvoj vpet v kulturo podjetja in 
kako vpliva na vsakodnevno ravnanje ter doživljanje zaposle
nih. Vsakdo med nami ima izkušnjo, da je razvoj lahko pove
zan tudi z neprijetnimi občutki, strahom in negotovostjo. 
Vsakdo med nami pa ima prav tako izkušnjo, da je občutek 
ob zaključku naporne poti razvoja vreden vsega neprijetne
ga, kar smo vmes prestali.

Bojana Kostanjevec
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Predstavitev »Bolfenške turistične poti« v Radovljici

Člani tekmovalne ekipe iz JVIZ Destrnik-Trnovska vas, 
ki je na tekmovanju TPLG (Turizmu pomaga lastna gla
va) dosegla 2. mesto na državni ravni, smo se v soboto, 
1. 3. 2008 predstavili v Radovljici. Naš mentor in vodja 
Aleš Mardetko nas je navdušil, da smo se odzvali pova
bilu tamkajšnjega društva oziroma gibanja SLOVENIA 
NOSTRA - NAŠA SLOVENIJA, ki je ugledna članica Ev
ropskega združenja za ohranitev kulturne in naravne 
dediščine EUROPA NOSTRA. (več o tem društvu - gi
banju glej na: www.kultura-natura.si)
Na njihovem razširjenem občnem zboru smo jim pred
stavili raziskovalno nalogo »Bolfenška turistična pot« 
in zaigrali dramsko igrico »Alternativna ura pri Simo- 
ničevi domačiji«. Raziskovalna naloga je na regijskem 
tekmovanju Turizmu pomaga lastna glava dosegla zlato 
priznanje in se kot edina iz ptujske regije uvrstila na 
državno tekmovanje. 19. in 20. aprila 2007 smo na dr
žavnem tekmovanju Turizmu pomaga lastna glava za 
sodelovanje prejeli zlato priznanje, skupno pa smo bili 
drugi v državi. Prejeli smo tudi nagrado, in sicer lep iz
let, s kolesi v podzemlje Pece.
21. aprila 2007 pa so se dekleta skupaj z našim men
torjem, gospodom učiteljem Alešem Mardetkom od
pravile še na tekmovanje mladih raziskovalcev Slove
nije. Komisiji so raziskovalno nalogo zagovarjala ob 
diaprojekciji. Njihova raziskovalna naloga je prejela, za 
kategorijo turizem, zlato priznanje in se tako uvrstila 
na državno tekmovanje v Murski Soboti. Hitro je prišel 
1. junij in državno tekmovanje mladih raziskovalcev. V 
močni konkurenci osnovnih in srednjih šol iz vse drža
ve, so svojo nalogo spet odlično predstavile in osvojile 
srebrno državno priznanje.
Dramsko igrico, ki jo je napisala Milena Meznarič pa 
smo uprizorili: Manuela Kovačec, Martina Kolednik, Pri
mož Prigl, Sašo Arnuga, Larisa Pukšič in Aljaž Krajnc.
V prijetnem vzdušju smo preživeli lep sobotni dan, v 
Radovljici pa smo si po prireditvi ogledali še znameniti 
čebelarski muzej.
Za prevoz naše skupine je poskrbelo PGD Biš. Šoferju 
Mitju Sušniku se zahvaljujemo za prijetno in varno vož
njo.

Poskrbeli smo za promocijo našega kraja na drugem 
koncu Slovenije. Upamo in želimo, da bo naš projekt 
»Bolfenška turistična pot« zaživel in dobil podporo tudi 
v domači občini.

Aljaž Krajnc

In še odzivi predsednika Društva NS-SN gospoda 
Slavka Mežka našemu ravnatelju:

Spoštovani g. Drago Skurjeni, ravnatelj JVIZ Des
trnik-Trnovska vas!

Učenci vaše šole so pod vodstvom mentorja, g. Aleša 
Mardetka (s pomočjo še g. Milene Meznarič in g. Jolan
de Zelenko Arnuš), na nedavnem zboru članov gibanja 
za uveljavitev, varovanje, ohranjanje in predstavljanje 
slovenske kulturne in naravne dediščine NAŠA SLOVE
NIJA (1. 3., Radovljica), izjemno prepričljivo predstavi
li projekt BOLFENŠKA TURISTIČNA POT. Poleg same 
poti in posameznih zanimivosti na njej smo doživeli 
osnovno spoznanje in sporočilo mladih vzornikov: v 
svojo dediščino, pa naj bo kulturna ali naravna, mo
raš najprej iskreno verjeti sam, jo sprejeti za del svo
je neponovljive identitete, jo spoštljivo prepoznati in 
jo nato podarjati tudi drugim. To bi moralo biti tudi 
vodilo našega gibanja, ki se je predolgo oziralo po ev
ropskih dediščinskih odrih, na prepoznavnost doma in 
med svojimi pa je malodane pozabilo. Hvala!
Veselimo se nadaljnjega sodelovanja in vaše pomoči 
pri seštevanju dediščini namenjenih šolskih dejavnosti 
tako v vaši regiji kot drugje po Sloveniji. Skrbi za skup
no kulturno in naravno dediščino pač ni moč razdeliti 
v 'cehe', npr. šolskega, turističnega, strokovnega, za
konodajnega, posvečeno evropskega in še kakšnega; 
samo s skupnimi močmi in trajnim delom bo morda 
moč upočasniti čas in 5 minut pred dvanajsto obdržati 
drobce naše prepoznavne kulturne podobe, ki so nam 
še ostali.
Prijazen pozdrav vsem, še posebej mladini in g. Mardet- 
ku, pa še kdaj nasvidenje.

Pesem za starša

Draga starša 
rad vaju imam, 

ker me ljubita vsak dan.

Zelo sem vama hvaležen, 
da skrbita za me, 

zato si želim, 
da sonce naj sije 
vama dolgo še.

Nino Pavalec, 5. f
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11. in 12. redna seja Občinskega sveta Občine Trnovska vas
11. redna seja

Svetniki Občine Trnovska vas so se 29. 1. 2008 se
stali na 11. redni seji ter 26. 2. 2008 na 12. redni 
seji Občinskega sveta Občine Trnovska vas.
Na 11. redni seji so govorili o strateškem delu 
prostorskega načrta občine Trnovska vas ter se 
dogovorili o javni razpravi, ki je potekala v začet
ku meseca februarja 2008.
Občinski svet je obravnaval vlogo za sofinanci
ranje testiranja evidentiranih nadarjenih otrok - 
JVIZ OŠ Destrnik-Trnovska vas ter sprejel sklep, 
da vlogi pozitivno ugodi. Pri tej točki je ravnatelj 
g. Drago Skurjenji odgovarjal na vprašanja svet
nikov: zakaj sta potrebni dve ceni v vrtcu, zakaj 
se ni podružnična OŠ Trnovska vas prijavila na 
javni razpis za e-točko, po katerem ključu JVIZ 
dodeljuje sredstva podružnični OŠ Trnovska vas 
oz. če ima sprejet pravilnik?
V nadaljevanju seje je župan g. Alojz Benko Ob
činskemu svetu predstavil osnutek Proračuna 
občine Trnovska vas za leto 2008. Osnutek po
računa za leto 2008 izkazuje skupaj 1.490.461,11 
evrov prihodkov in 1.738.437,30 evrov odhod
kov. Občinski svet Občine Trnovska vas je spre
jel sklep, da se o osnutku Proračuna za leto 2008 
opravi javna razprava, kar pomeni, da se skliče
jo vsi odbori, da opravijo podrobno obravnavo 
osnutka proračuna.
Svetniki so med drugim tudi obravnavali pred
log Komunalnega podjetja Ptuj za daljinski nad
zor čistilne naprave v Trnovski vasi ter dopis 
Strelskega društva Trnovska vas. Strelsko društvo 
Trnovska vas je z dopisom svetnike seznanilo s 
težavami, željami in potrebami društva.

12. redna seja

Na 12. redni seji so svetniki največ časa namenili 
obravnavi osnutka Proračuna občine Trnovska 
vas za leto 2008. Na koncu razprave je Občinski 
svet osnutek Odloka o proračunu občine Trnov
ska vas za leto 2008 soglasno potrdil.
Ponovno so obravnavali vlogo za podelitev so
glasja k povišanju cene storitev ravnanja z od
padki Čistega mesta Ptuj d.o.o.. Svetniki so vlogo 
na 10. redni seji že zavrnili z utemeljitvijo, da je 
dvig cene glede na inflacijo previsok. Podjetje 
Čisto mesto Ptuj je predstavilo razlog za poviša
nje cene storitev ravnanja z odpadki. Ministrstvo 
za okolje in prostor jim je podalo pozitivno stro
kovno mnenje k povišanju cen za izvajanje sto
ritev »zbiranje in odvoz odpadkov«, »predelava 
in obdelava odpadkov« in »odlaganje odpadkov« 
v mestni občini Ptuj. To povišanje je potrdila že 
večina občin. Čisto mesto predlaga, da se cena 
poviša za 12,33 %, kar predstavlja za povprečno

tričlansko gospodinjstvo nad 10 km 1,48 €. Svet
niki so po temeljiti razpravi soglasje podelili. 
Obravnavali so tudi vlogo za podelitev soglasja 
k ceni storitev pomoči družini na domu, katero 
je na Občino Trnovska vas naslovil Center za so
cialno delo Ptuj. Občinski svet je Soglasje k ceni 
storitve pomoči družini na domu v višini 2,94 
EUR za opravljeno efektivno uro potrdil. 
Občinski svet Občine Trnovska vas je na seji ob
ravnaval tudi prošnjo za modernizacijo ceste v 
spodnjem delu Trnovske vasi, vlogo za priklop 
na parkirišče ter plačilo stroškov zdravljenja ose
be, katera nima urejenega stalnega bivališča.
Na predlog Odbora za negospodarstvo in javne 
službe družbenih dejavnosti so svetniki po hi
trem postopku sprejeli Odlok o himni Občine 
Trnovska vas.
Na koncu obeh sej je župan g. Alojz Benko podal 
informacijo o delu občine. Svetniki pa so podali 
pobude in postavljali vprašanja.

ReferentII Občine Trnovska vas: 
Klavdija Arnuga

Radijska delavnica znancev

LUIJ

V torek, 11. marca, je v kulturni dvorani v Trnovski vasi 
potekalo snemanje oddaje Radijska delavnica znancev 
Radia Maribor, ki jo vodi znani mariborski radijski vodi
telj Anton Petelinšek. Oddaja je nastala na pobudo Marije 
Jančič, ki se je povezala z direktorjem Zavoda Hrastovec 
mag. Josipom Lukačem, županom občine Trnovska vas 
Alojzom Benkom in farnim župnikom Jožefom Rajnar- 
jem.
Voditelj oddaje se je pogovarjal z direktorjem Zavoda 
Hrastovec mag. Josipom Lukačem, farnim župnikom Jo
žefom Rajnarjem in županom občine Trnovska vas Aloj
zom Benkom. Glasbeni del oddaje pa so zapolnili vokalni 
kvintet DU Trnovska vas, Anka Vurcer in Polona Kapun, 
Karmen Štumberger, Tanja Trinkaus, učenci podružnič
ne OŠ Trnovska vas in skupina Srce iz Zavoda Hrastovec. 
Omenjena oddaja je bila na programu radia Maribor v 
ponedeljek, 17. marca, med 18. in 19. uro.
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Podpis Ekolistine

V lanskem šolskem letu smo 
se na OŠ Destrnik-Trnov- 
ska vas vključili v projekt 
ekošol. To je projekt evrop
skega združenja in sestavni 
del prizadevanj Evropske 
unije za okoljevarstveno iz
obraževanje. V tem projektu 
je vključenih že 30 držav. V 
Sloveniji se projekt natanč
neje imenuje » EKOŠOLA 
KOT NAČIN ŽIVLJENJA.«
V program se j e vključila šola 
kot celota: učitelji, učenci, 
vodstvo šole, svet šole, svet 
staršev in predstavniki lo
kalnih oblasti. Zavedamo se, 
da je temelj odgovornega 
odnosa do okolja izobraže
vanje, ki ni le posredovanje 
in pridobivanje znanja, am
pak dejavno spreminjanje 
kulture vedenja in ravnanja. 
S tem projektom se gradijo 
vrednote za odgovoren na
čin našega bivanja na tem 
planetu, saj prav ekošola 
razvija:
- odgovorno ravnanje z na
ravo
- povečuje zavest in skrb člo
veka vključno z varovanjem 
zdravja
- gradi medsebojne odnose 
Skratka, celostno gradi člo
veka za prihodnost.
Na naši šoli smo si zadali na
slednje naloge:
- razvijali bomo odgovoren 
odnos do narave
- skrbeli za urejeno šolo in 
njeno okolico

- skrbeli za zdrav način živ
ljenja z izvajanjem različnih 
projektov, kot so: Z JABOL
KOM ZAČNIMO DAN, JEJ
MO ČRN IN POLNOZRNAT 
KRUH, ZAMENJAJMO SOK 
Z VODO, ZDRAVA HRANA, 
KI JO PREDLAGAJO UČEN
CI, ROJSTNI DNEVI BREZ 
SLADKARIJ.
- ločevali odpadke
- zbirali star papir, tonerje in 
kartuše
- sodelovali pri čistilnih ak
cijah v šoli in kraju
- skrbno ravnali z vodo in 
energijo
- razvijali skrb za živali
- o svojem ekološkem delo
vanju obveščali krajane naše 
občine in hkrati predlagali 
nove ekološke aktivnosti.
V ponedeljek, 3. marca, smo 
dosegli 7. korak v dejavno
sti ekošole, to je slavnostni 
podpis EKOLISTINE. S to 
listino se vsi zavezujemo, 
da bomo sledili smernicam 
projekta »EKOŠOLA KOT 
NAČIN ŽIVLJENJA« in ures
ničevali naše cilje.
Ta slavnostni dan je bil se
stavljen iz dveh delov. V 
dopoldanskem času smo iz
vedli naravoslovni dan na 
temo HRANA. Učenci so 
ob pomoči mentorjev in 
zunanjih sodelavcev ustvar
jali v različnih delavnicah: 
PEKARNA, ZDRAVILNA 
ZELIŠČA, ČEBELARSTVO, 
SLAŠČIČARNA in PRIPRAVA

POGRINJKOV.
Popoldan pa je bila v kultur
ni dvorani v Destrniku za
ključna prireditev. Program 
se je pričel z EKOHIMNO, za 
katero sta besedilo napisali 
učiteljici Milena Meznarič 
in Nataša Zebec. Zapele so 
jo učenke 8. in 9. razreda 
pod vodstvom učitelja Erne
sta Kokota. Sledil je nagovor 
ravnatelja Draga Skurjene
ga. Končno je prišel nabolj 
pričakovani trenutek, pod
pis ekolistine. Najprej so jo 
podpisali podpisniki za cen
tralno šolo. Za podružnič
no šolo Trnovsko vas, pa so 
ekolistino podpisali:
- gospod Jožef Rituper, pred
stavnik slovenske ekošole
- Drago Pukšič, podžupan 
občine Trnovska vas
- Angela Fras, vodja podru
žnične šole Trnovska vas
- Vlasta Nedelko, predstavni

ca lokalne skupnosti
- Majda Drumlič, koordina
torica
- Lidija Korent, predstavnica 
učencev
Za zaključek prireditve so 
učenci podružnične šole 
Trnovska vas pod vodstvom 
učiteljice Andreje Anžel za
igrali ekoigrico BELO IN 
ČRNO. Mladi igralci so nam 
prikazali, kako si Beli svet, ki 
je lep in čist ter okolju pri
jazen prizadeva uničiti ter 
premagati Črni svet, kralje
stvo Velikega gnoja, ki se ne
varno širi po vsej Zemlji.
Po koncu prireditve smo se 
lahko vsi skupaj sprehodili 
po ekotržnici, katero so po
stavili učenci centralne šole 
in njihovi mentorji v sklopu 
naravoslovnih delavnic. Vi
deti in poskusiti se je dalo 
marsikaj.

Koordinatorica ekošole: 
Majda Drumlič
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Prenovljen market - EPSON D.O.O.

V podjetju Epson d.o.o. smo se odločili, da svojim stran
kam olepšamo in osvežimo našo trgovino Tuš v Trnovski 
vasi. V nedeljo, 2. marca smo se lotili zamenjave vseh pro
dajnih polic v naši trgovini. Osvežili smo tudi del sadja in

zelenjave, prepleskali stene ter povečali asortiman izdel
kov in naredili trgovino bolj svežo ter prijazno kupcem. 
Pri prenovi trgovine, ki je potekala dva dni, smo sodelo
vali vsi zaposleni iz trgovine, naši sodelavci iz gradbene 
firme, direktor podjetja g. Peter Emeršič, ga. Irma, g. Dra
go Pukšič, služba za pozicioniranje iz podjetja Tuš d.d. in 
monterji nove opreme iz podjetja Smeh d.o.o.
S skupnimi močmi nam je uspelo, zato bi rad pohvalil vse 
zgoraj naštete, še posebej naše delavke iz trgovine, ki so 
dva dni, noč in dan, marljivo delale, da je lahko Market Tuš 
v sredo zjutraj začel obratovati. Tako je sedaj naša trgovina 
dobila dejansko podobo Tuševih trgovin, saj je opremlje
na in spozicionirana po Tuševih standardih ter s tem še 
bolj izžareva naš slogan, TUŠ - vedno boljši.
Za konec, vsi lepo vabljeni v naš prenovljeni Market Tuš.

Matej Meznarič

» Štorklja prinaša«

KOMU
je »štorklja« zaupala novi rod

KAM
je odložila svoj čudež 

življenja

KDAJ
je poletela čez naše 

kraje

KDO
je novi občan Trnov- 

skcLvasi_
Zvezdana Šalamun Trnovska vas 5 januar Diana
Marjana Matjašič Biš 25 januar Taij
Nataša Kocbek Biš 57 februar Tilen
Barbara Rozman Trnovska vas 51/a februar Katrina

Štorklja je v naši občini tudi v letu 2008 že pridno na delu. Z veseljem vam zopet sporočamo, da se je od začetka letoš
njega leta pa do konca februarja v naši občini pomudila že štirikrat. Srečnim staršem ČESTITAMO, novim občanom pa 
želimo, da pogumno zakorakajo v ta svet!

Odgovorna urednica
■? Andreja Krajnc

>' Č
Ker nam je v prejšnji številki zagodel tiskarski škrat in smo naši »štorklji« izbrisali kar dva novorojenčka, vam ponovno 
prilagamo seznam vseh novorojenih v letu 2007 v občini Trnovska vas. Torej ne le 16, ampak kar 18 novorojenčkov je 
bilo rojenih v naši občini v lanskem letu. Za neljubo napako se iskreno opravičujemo.

KOMU KAM KDAJ KDO

je »štorklja« zaupala novi rod je odložila svoj čudež 
življenja

je poletela čez naše 
kraje

je novi občan Trnov
ske vasi

Tatjana Horvat Biš 36/a januar Anže
Valerija Kramberger Trnovska vas 18 februar Tilen
Jožica Kramberger Biš 17 januar Mari

Sonja Krajnc Trnovski Vrh 45 april Amadej
Ema Žugman Biš 47 marec Gal

Klavdija Arnuš Trnovska vas 26 april Klemen
Klara Vršič Bišečki Vrh 21/a april Dejan

Jasmina Čeh Trnovski Vrh 50 februar Aleksander
Marjetka Požegar Bišečki Vrh 29/a maj Urška
Brigita Polanec Bišečki Vrh 58 junij Žanet
Mateja Pihler Trnovska vas 15/b julij Nicolas-Nik

Valerija Pukšič kočič 1 julij Leja
Petra Mihelak Črmlja 3 avgust Paulina
Klavdija Srša Bišečki Vrh 35/a april Anja
Lidija Horvat Trnovski Vrh 10 september Anej
Julija Kurbos Biš 68 september Katarina in Matevž

Nataša Kolmanič Trnovska vas 47/b november Lan
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... čeprav življenje ni pesem, je pesem lahko življenje ...
V spomin Mariji - Micki Murko

V četrtek, 21. februarja, 
smo se v velikem številu, v 
žalosti in prizadetosti zbra
li ob žalujočih svojcih, na 
domačem pokopališču na 
Humu in pospremili na 
zadnjo pot gospo Marijo 
Murko - Lupšovo Micko. 
Nista minila dva meseca od 
soočenja s hudo zahrbtno 
boleznijo, meseca temnih 
slutenj in svetlih upanj živ
ljenjskega boja in zemeljska 
pot žlahtne osebnosti na
šega kraja je bila končana, 
odprto onostranstvo, čas 
vrednotenja vrednosti živ
ljenja, hvaležnosti in trajne
ga spomina.
Mickina življenjska pot se 
je začela 2. marca 1933 leta 
v Vitomarški vasi, v družini 
očeta Jožefa in Marije Ve
senjak, ob bratu Slavku in 
sestri Liziki in srečno otro
štvo je teklo brez vrnitve 
kot voda Pesnice, ki je po
ganjala mlin v katerem so 
živeli. Valovi življenja so 
družino ponesli iz Vitomar- 
cev v Brengovo, kjer je Mic
ka obiskovala osnovno šolo 
v Cerkvenjaku ter 1948 leta 
vBiš.
Povojne razmere, kot mno
gim nadarjenim, tudi mla
demu in zalemu vaškemu 
dekletu niso omogočale 
nadaljevanja šolanja. Živelo 
se je od trdega dela na zem
lji od zgodnjega otroštva, 
ki se je začelo z vsakdanjo 
pašo in mnogimi drugimi 
deli, do pozne starosti na 
domači dragi zemlji. 
Vključila se je v takrat naj
starejši in najmnožičnejši 
društvi domačega kraja 
- PGD Biš in Prosvetno 
društvo Trnovska vas, po
leg šole in cerkve središči 
zbiranj vseh generacij, z 
društveno, izobraževalno, 
kulturno in družabno vse
bino. Društvi nista mogli 
nadomestiti formalne izob

razbe, omogočili pa sta mla
demu dekletu, da je v prvi 
generaciji uspešno zaklju
čila gasilsko šolo v Medvo
dah in pridobila naziv nižja 
gasilska podčastnica, ter 
pod vodstvom največje kul
turne delavke našega kraja 
gospe Milice Loparnik sto
pila na amaterski gledališki 
oder ter v svet umetniške 
slovenske besede, pesmi in 
plesa v številnih največjih 
delih ljudskih iger.
1958 leta sta z izbranim živ
ljenjskim sopotnikom Jan
kom Murkom iz Biša stopila 
v zakon, ljubezni, upanja in 
načrtov poln mlad par. Živ
ljenje v novem domu, mla
de in ljubeče žene, skrbne 
gospodinje in snahe ter 
kmalu srečne matere, se je 
odprlo v vsej polnosti in od
govornosti. Kot žarki biser
ne rose so prihajali otroci. 
Hilda, Tanja, Mira in Albina. 
Zvesta in opori v medseboj
ni ljubezni, spoštovanju in 
odgovornosti sta jim bila 
vzorna vzgojitelja ter ljube
ča, ponosna in verna starša. 
Vzpodbujala in usmerjala 
sta jih v šole, da bi si prido
bile poklice, za zanesljivej
šo pot skozi življenje.
Že rodovna pripadnost hu
manitarni prostovoljni ga
silski in družbeni dejavno
sti se je nadaljevala v vsej 
družini. Micka je pridobila 
naziv nižje častnice 2. stop
nje, značko veteranke PGD 
Biš in letos januarja prizna
nje za 60 let pripadnosti. 
Usodnega leta 1989 je v 
bolezni prerano izgubila 
zvestega življenjskega so
potnika, človeka svojega 
življenja in skrbnega ter 
ljubečega očeta štirih hče
ra, moža Janka. A v pomoč 
so že stopah otroci, srčno 
vzgojeni po njeni in očetovi 
podobi, zato ni bilo strahu, 
da bi ostala osamljena in

sama. Tudi sami so si ustva
rili družine, med njimi pa 
je ostala trdna srčna vez in 
se krepila in večala z vsa
kim novim čudežem, Nino, 
Anjo, Katjo, Nušo, Saro, 
Sašom in Miho, katerim je 
bila ljubeča in srečna babi
ca. Ljubezen se je vračala z 
ljubeznijo. Njeno življenje 
je bilo bogato izpolnjeno. 
Kako dolgo jo je v življenje 
spremljalo šumenje vode 
ob mlinu iz otroštva? In 
materina pesem, katero je 
z razkošnim darom nosila 
s seboj in jo podajala otro
kom in vnukom in vsem 
nam. Prelep žametno zve
neč alt in odličen posluh je 
krasil vsako od neštetih za

petih njenih pesmi. Njena 
pesem je budila lepoto in 
hrepenenje. Šest desetle
tij v cerkvenem pevskem 
zboru, polovico tega med 
ljudskimi pevci KD Trnov
ska vas in skoraj desetletje 
v MePZ Jakoba Gomilška. 
Njen glas so nosili valovi 
radia iz Lenarta, Ptuja in 
Ljubljane, številni nastopi 
doma in drugod, zapis stu
dia radia Maribor na kaseti 
in zgoščenki Slavec hrani 
etnografski institut v Ljub
ljani, najgloblje pa naša 
srca! Micka hvala Vam!

Za Kulturno društvo 
Trnovska vas: 

Karl Vurcer

Vsem še enkrat iskrena hvala! 
Jože in Metka Požegar
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»V nesreči nikoli nisi sam«
To sva midva z ženo doživela 9. decembra lanskega 
leta, ko sva zvečer okrog 21.15 opazila, da nam gori 
gospodarsko poslopje.
Na pomoč so nam hitro priskočili sosedje in gasilci 
Prostovoljnega gasilskega društva Biš. Pridružili so se 
jim tudi gasilci sosednjih občin in kmalu so uspešno 
pogasili ogenj, ki nam je naredil ogromno škode na 
gospodarskem poslopju.
Da so na svetu še dobri ljudje, čutimo še sedaj, kajti z 
različno vrsto pomoči mnogih izmed vas bo naše po
slopje hitro pod streho.
Vsem, ki ste nam v tej nesreči izkazali in nam še vedno 
izkazujete vsestransko pomoč, se iskreno zahvaljuje
mo. Predvsem velja zahvala gasilcem PGD Biš, dobrim 
sosedom in Krajevni organizaciji Rdečega križa Tr
novska vas, ki nam je tudi pristopila na pomoč.
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Zima v našem vrtcu
Zima je skozi dejavnosti ter aktivnosti, ki smo jih pripravili v vrtcu hitro minila in nekaj utrinkov je prikazanih na 
fotografijah:

Izdelovanje pustnih mask

Veselo ptuslno rajanje v vrtcu

Saška Pukšič


